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روزنامه صبح ایران

سخنگوی قوه قضاییه خبرداد

تشکیل پرونده قضایی برای احمدی نژاد 

ناسپاسی ازحمایت های بی شائبه ایران در مبارزه با تروریسم 

العبادی و دوگانه واقع گرایی

کنایه لاریجانی به احمدی نژاد 

غلامرضا تاج گردون:

تئوری توسعه فساد 
برای کشور طراحی شده است

مردم از منجی خودخوانده توقع معجزه ای ندارند

مسیح  بی معجزه
مردم هنوز شاهکارهای احمدی نژاد را فراموش نکرده اند

شورای  مجلس  بودجه  و  برنامه  کمیسیون  رییس 
اسلامی با رد ادعای گم شدن 9 میلیارد دلار، گفت که 

تئوری توسعه فساد برای کشور طراحی شده است.
غلامرضا تاج گردون اظهار کرد: اتفاقی که در کشور 
مجموعا رخ داده و به نظرم طراحی شده است تئوری 
توسعه فساد است، نه به این معنی که فسادی وجود 

نداشته باشد بلکه فساد است اما تعمیم داده می شود و 
متاسفانه جا می افتد.وی افزود: هر کدام از ما فکر می کنیم 
اگر می خواهیم بین مردم محبوب شویم باید بگوییم فلان 
جا یا فلان شخص فاسد است و فکر نمی کنیم این به مردم 
کمک نمی کند و پایه های مردمی یا سرمایه های اجتماعی 

را از بین می برد...

»شاید بهترین راه این باشد که دیگر ادامه ندهید. بهترین کار عذرخواهی از مردم و واگذاری صحنه به خود مردم 
است...ملت کلا ناراضی است، به خصوص از دولت. مردم دیگر قبول ندارند دولت را. قوای دیگر را هم قبول ندارند.« این 
اظهارات اخیر رئیس جمهور سابق خطاب به رئیس جمهور فعلی و دیگر مسئولان است. محمود احمدی نژاد این روزها 
می خواهد در قامت یک اپوزیسیون ظاهر شود؛ مخالف تمام وضع موجود و خواهان تغییرات اساسی. اما آیا می توان 
نقش جدید او را باور کرد؟ چند ماهی است که بیانیه های آتشین می دهد. با ویدیوهای چند دقیقه ای خود شدیدترین 

انتقادات را نثار قوای سه گانه کشور می کند. قوه قضاییه را ظالم می خواند و خواستار استعفای روسای قوا است...
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مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با تاکید بر اینکه نظارت ها بر روند 
آبیاری فضای سبز افزایش یافته است، گفت: انتظار ما از رسانه ها و شهروندان این است که بجای 
انتشار مطالب علیه شرایط آبیاری فضای سبز، مشکلات را به کارشناسان سازمان اطلاع دهند 
تا به سرعت مشکل حل شود.پیام جوادیان در نشست تخصصی مدیریت آبیاری فضای سبز 
شهر قم که به همت سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری در راستای کاهش هدررفت آب 
و مدیریت و بهینه سازی مصرف با حضور کلیه روسای ادارات و کارشناسان فضای سبز مناطق 
و سازمان ها و دست اندرکاران فضای سبز شهر برگزار شد، اظهار کرد: در همه دنیا به سمت 
بهینه سازی مصرف آب می روند و ما هم از این مساله مستثنی نیستیم؛ ما در  آبیاری فضای سبز 

30 درصد کم آبیاری داریم و این بدان معناست که پوشش های گیاهی فضای سبز شهر قم ...

مدیرعامل شرکت مخابرات منطقه قم گفت: استان قم جز پنج استان برتر کشور در ایجاد 
بسترها و زیرساخت های مخابراتی است. سیداسدالله دهناد روز یکشنبه با حضور در روزنامه 
ایمان و دیدار با هیات تحریریه این روزنامه با تبریک روزخبرنگار اظهارداشت: شرکت مخابرات 
استان قم در سال 95 موفق به کسب رتبه اول در ایجاد زیرساخت های مخابراتی و ارتباطی 
در کشور شده است.وی خاطر نشان کرد: در حال حاضر یک هزار و 400 کیلومتر فیبر نوری در 
استان قم کشیده شده است و امکان بهره برداری بیشتر از این خدمت متناسب با نیاز متقاضیان 
فراهم است.وی با بیان به روز بودن واگذاری خطوط تلفن ثابت به متقاضیان افزود: همچنین 
270فیش تلفن ثابت در نوبت دهی جاری است که طی چند روز به متقاضیان واگذار می شود این 

در حالی است که در برخی استان ها صف انتظار واگذاری این خطوط  ...

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد

راه اندازی نخستین بوستان 
بدون چمن کشور در قم 

مدیرعامل شرکت مخابرات منطقه قم :

قم جز پنج استان برتر کشور در ایجاد 
زیرساخت های مخابراتی است

نماینده اصلاح طلب مجلس شورای اسلامی گفت:  بی اخلاقی های 
روز چهارشنبه در تاریخ مجلس شورای اسلامی ثبت خواهد شد. 

زهرا ساعی با اشاره به اتفاقات رخ داده در جریان استیضاح 
وزیر کار گفت: روز چهارشنبه اتفاقات خوبی در مجلس رخ نداد، 
اخلاقیات زیر سوال رفت و متاسفانه برخی از نمایندگان رعایت ادب 
و حرمت مجلس را نکردند و شأن مجلس را مخدوش کردند.  عضو 

کمیسیون اجتماعی مجلس افزود: هر روندی ساز و...

احمد توکلی با بیان اینکه عقیده دارم طرح سوال از رئیس 
جمهور در شرایط فعلی درست نبود، از رییس جمهور درخواست 
کرد همان موضوعاتی را مطرح کند که به سوال  نمایندگان مجلس 
مربوط است.این نماینده پیشین مجلس ، در باره موضوع طرح سوال 
از رئیس جمهور توسط نمایندگان مجلس شورای اسلامی اظهار 
کرد: من عقیده دارم طرح سوال از رئیس جمهور در شرایط فعلی 

درست نبود. در واقع در حال حاضر وقت مناسبی ...

زهرا ساعی: 

بی اخلاقی های روز چهارشنبه 
در تاریخ مجلس ثبت شد

احمد توکلی : 

وقت مناسبی برای طرح 
سوال از رئیس جمهور نبود
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خزر باید به دریای 
صلح و دوستی 

تبدیل شود 

روحانی در دیدار ولادیمیر پوتین: 

در نظر دارد به استناد مجوز بند 3 مصوبه مورخه 2 / 4 / 97 هیات مدیره 
سازمان، بهره برداری مکانی از غرفه زیر پله برقی پل عابر پیاده واقع در میدان 
مطهری را جهت ایجاد غرفه مواد غذایی و تنقلات به شرح ذیل را به مدت 
یکسال شمسی و بصورت مزایده عمومی به اشخاص واجدالشرایط واگذار 

نماید. 
لذا متقاضیان می توانند جهت اطلاع از شرایط و دریافت و تحویل اسناد 
و شرکت در مزایده از تاریخ نشر آگهی دوم به جز ایام تعطیل تا پایان وقت 
اداری روز شنبه مورخه 3 / 6 / 97 به نشانی قم، بلوار غدیر، جنب جایگاه گاز
CNG و تالار آرین، واحد امور قراردادهای سازمان مراجعه و در صورت نیاز 
با شمارۀ تلفن های 59 و 32859958  داخلی های 141 و 142 تماس حاصل 

فرمایند.
توضیحات : 

میزان سپرده شرکت در مزایده آن مبلغ )به عدد(:20،000،000 ریال )به 
حروف(: بیست  میلیون ریال می باشد که شرکت کنندگان باید میزان 
سپرده شرکت در مزایده را بصورت فیش واریز نقدی به حساب سپرده 
شمارۀ 100789426557 نزد بانك شهر شعبه پایانه های مسافربری قم به نام 

سازمان حمل و نقل و ترافیك شهرداری قم ارائه نمایند.
هرگاه برندگان اول و دوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنان 

به ترتیب ضبط خواهد شد. 
هزینه کارشناسی و درج آگهی به عهده برنده مزایده می باشد. 

سازمان در رد یا قبول هریك از پیشنهادها مختار است.
پیشنهادات رسیده ساعت 9:30صبح روز شنبه  مورخه 5/ 6 / 97در محل 
سازمان، در کمیسیون مزایده مطرح و پس از بررسی و کنترل اسناد، برنده 

مزایده اعلام خواهد شد. 
 سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده مندرج است. 

در نظر دارد به استناد مجوز بند 5 مصوبه مورخه 4/2/ 97هیات مدیره 
سازمان، پارکینگ خودرو و موتور سیکلت فدك را به شرح ذیل و به مدت 
یکسال شمسی بصورت اجاره از طریق مزایده عمومی به شرکت واجدالشرایط 
واگذار نماید.لذا متقاضیان می توانند جهت اطلاع از شرایط و دریافت و تحویل 
اسناد و شرکت در مزایده، از تاریخ نشر آگهی دوم به جز ایام تعطیل تا پایان 
وقت اداری )14/20 بعدازظهر( روزشنبه مورخه 97/6/3به نشانی قم، بلوار 
غدیر، جنب جایگاه گازCNG و تالار آرین، واحد امور قراردادهای سازمان 
مراجعه و در صورت نیاز با شمارۀ تلفن های 59 و 32859958  داخلی های 

141 و 142 تماس حاصل فرمایند. 
توضیحات : 

میزان سپرده شرکت در مزایده  مبلغ )به عدد(: 30،000،000 ریال )به حروف(: 
سی میلیون ریال می باشد که شرکت کنندگان باید میزان سپرده شرکت در 
مزایده را بصورت فیش واریز نقدی به حساب سپرده شمارۀ 100789426557 
نزد بانك شهر شعبه پایانه های مسافربری قم به نام سازمان حمل و نقل و 

ترافیك شهرداری قم ارائه نمایند.
هرگاه برندگان اول و دوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنان 

به ترتیب ضبط خواهد شد. 
هزینه کارشناسی و درج آگهی به عهده برنده مزایده می باشد. 

 سازمان در رد یا قبول هریك از پیشنهادها مختار است.
پیشنهادات رسیده ساعت 9:30 صبح روز دوشنبه مورخه 97/6/5در محل 
سازمان، در کمیسیون مزایده مطرح و پس از بررسی و کنترل اسناد، برنده 
مزایده اعلام خواهد شد. همچنین حضور پیشنهاد دهندگان یا نمایندگان 

آنها در کمیسیون مجاز نمی باشد.
سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده مندرج است.

سازمان حمل و نقل و ترافیك شهرداری قمسازمان حمل و نقل و ترافیك شهرداری قم

روابط عمومی سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قمروابط عمومی سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم

آگهی مزایده) نوبت  دوم(آگهی مزایده) نوبت  دوم(
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هژمونی رسانه ای غرب 
در معرض تهدید

شنیدن این جمله از زبان گردشگران خارجی که ایران 
کاملا متفاوت با آن چیزی است که قبل از سفر به این 
کشور گمان می کردیم، به یک کلیشه معمول در صحبت 
با این مسافران تبدیل شده است. این جمله اگرچه توسط 

گزارشگران رسانه های مختلف ایرانی با اشتیاق و در خوانش های گوناگون، ثبت و ضبط 
می شود، اما در واقع نه سبب افتخار بلکه سند انفعال و بی توجهی به بازنمایی رسانه 
ای ایران در سطح جهانی است. از بین همه انواع هژمونی که غرب و به ویژه آمریکا طی 
قرن های گذشته بر جهان تحمیل کرده اند، زیرکانه، مفید، ناپیدا، قدرتمند و همچنان 
پایدارترین نوع آن هژمونی رسانه ای و انحصار مدیریت بازنمایی جهانی است. ملت ایران 
طی سالیان گذشته در مسیر جنبش های تاریخی خود قدم های مهمی برای شکستن 
انواع انحصار غربیان برداشته است. از شکستن انحصار مدیریت نفت گرفته تا شکل دادن 
به نوعی از دموکراسی بومی علی رغم همه تلاش های غرب برای نابودی آن تا دستیابی 
به دانش و فناوری هسته ای. در این میان یا انحصار رسانه ای غرب آنقدر مستحکم است 
که امیدی برای رسوخ در آن نیست و یا ما نسبت به این انحصار هژمونیک بی تفاوت 
و در شکستنش کاهل بوده ایم. اخیرا فهرستی از تاثیرگذارترین رسانه ها و شبکه های 
خبری جهان منتشر شده که در آن رسانه هایی حتی از کشورهایی مانند هند و پاکستان 
دیده می شد و جای ایران همچنان خالی بود. این البته درست است که تمامی این رسانه 
های تاثیر گذار فارغ از وابستگی جغرافیاییشان در ذیل تمدن و فرهنگ غرب و انگاره ها و 
ایستارهای آن سامان طبقه بندی می شوند. اما تصور اینکه ایران در حوزه رسانه ای وارد 
یک بازی از پیش باخته شده است نیز چندان قرین صحت نیست. نزدیک به دو سال 
است که غوغای دخالت روسیه در انتخابات ریاست جمهوری ایالات متحده برخاسته 
و کار تا به آنجا بالا گرفته است که حتی ترامپ سابقا منکر هم از امکان دخالت روسیه 
در انتخابات میان دوره ای کنگره به نفع دموکرات ها سخن می گوید. این سر و صداها 
البته چیزی جز یک اشک تمساح مزورانه نیست. سالیان سال است که غرب و ایالات 
متحده با استفاده از هژمونی خبری و رسانه ای خود با شدت و حدت و وقاحت در حال 
دخالت کردن در همه چیز همه کشورهای جهان به ویژه فرایندهای سیاسی و انتخابات 
آنها هستند. اساسا فلسفه وجودی بعضی از ابررسانه های بین المللی همین دخالت در 
فرایندهای داخلی سایر کشورها از طریق اثرگذاری و جهت دهی به افکار عمومی و 
گفتمان سازی است. حال که نسل جدید رسانه های شبکه ای امکان قرینه سازی و مقابله 
را برای دیگر بازیگران هم مهیا کرده است اینطور داد و فریادها بر آسمان است. لابد این 
همه سر صدا تنها به این خاطر نیست که چند اکانت وابسته به دولت روسیه در فیسبوک 
با انتشار اخبار و اطلاعات هدفگیری شده به سوی رای دهندگان آمریکایی توانسته اند نظر 
تعدادی از آنها را به سوی ترامپ جلب کنند، مسئله پیدا شدن یک امکان جدید است که 
با استفاده از آن برای نخستین بار طی قرن های اخیر توان تاثیرگذاری کشورهای دیگر 
بر افکار عمومی مردم آمریکا تهدید کننده هژمونی کنترل افکار در این کشور شده است. 
این حقیقت که فناوری نسل سوم رسانه می تواند بالاخره رخنه ای در توان افکارسازی 
آمریکا ایجاد کند چیزی است که سیاستگذاران آمریکایی را تا این حد ترسانده است. در 
این میان و با پیدا شدن این ظرفیت امروز بیش از همیشه این پرسش ها پیش چشم 
می آید که مرکز سیاستگذاری رسانه های نوین ایران و سامان و نظام جهت دهی به انبوه 
توییت ها و لایک ها و شیرهای ایرانیان کجاست؟ کدام نهادی به جای تمرکز بر تهدیدات 
شبکه های اجتماعی به دنبال برنامه ریزی و بهره بردن از فرصت های این شبکه هاست 
و تلاش می کند تا صدای یک ملت اصیل و آزاده را در این انحصار رسانه ای سهمگین 
به گوش دنیا برساند؟ 67 درصد ایرانیان به اینترنت پرسرعت دسترسی دارند و نزدیک به 
50 میلیون گوش هوشمند در دست ایرانیان است، این لشکر پنهان در شبکه وب و وب 
2 مشغول چه کاری هستند؟ چرا نظم و قاعده و سازمان این فوج فقط در زمان فحاشی به 
یک مدافع فوتبال خشن و یک مجری بد لباس ظاهر می شود؟ این جماعت هیچ سایق 
و انگیزه دیگری ندارند که به خاطرش بسیج شوند و سیل لایک و توییت و شیر و کامنت 
راه بیندازند؟ علایق مذهبی، شور میهنی و  عشق به آزادی و استقلال کجاست و کی 
قرار است ظاهر شود و چگونه مدیریت خواهد شد؟ قرن هاست که فناوری های ابداعی 
جهانی با یک تاخیر نسبی وارد کشور ما می شوند و نسل پس از نسل سیاستگذاران 
و مدیران به این امواج وارداتی با ترس و ابهام و شگفتی و دستپاچگی نگاه می کنند. 
تا مدیران از مرحله انکار یک فناوری جدید )پخش ویدیوی خانگی باشد یا ماهواره یا 
اینترنت یا تلفن هوشمند و ...( بیرون بیاییند و برای »ضابطه مند« کردنش تلاش کنند، 
بازی سه به هیچ به نفع سازندگان و وارد کنندگان آن فناوری تمام شده است.امروز اما 
هنوز بازی رسانه های اجتماعی را نباخته ایم. اگر شانس زیادی برای رقابت با غرب و 
رساندن پیام ملت مان به گوش دنیا و تاثیرگذاری بر افکار عمومی جهانی از طریق رسانه 
های نسل های پیشتر )رسانه های مکتوب و رسانه های صوتی و تصویری( نداریم اما 
مزیت نسبی چشمگیری در رسانه های نوین و شبکه های اجتماعی داریم. بین دانشوران 
علوم اجتماعی مشهور است که شکست گفتمانی مقدمه شکست در سایر زمینه هاست. 
امروز فناوری رسانه های نوین با ویژگی های افزایش دسترسی، افزایش پوشش، افزایش 
تنوع، افزایش حساسیت، افزایش تعامل و غیره زمینه مناسبی برای یک چالش گفتمانی 
پیروزمندانه بین سبک زندگی ایرانی با همه سنت ها و آیین هایش در برابر گفتمان غربی 
ایجاد کرده است. به نظر می رسد که این نبرد گفتمانی تاثیر قاطعی بر تعیین نتیجه در 
عرصه منافع ملی، امنیت ملی و استقلال و آزادی کشور خواهد گذاشت. از این رو باید این 

بازی تازه را جدی گرفته و تمام توش و توان کشور را برای پیروزی در آن به کار ببریم.
* استاد دانشگاه

مذاکره آمریکا با ایران 
ازمنظر تحولات ترکی

ترکیه و آمریکا دارای روابط دیپلماتیک ؛ اقتصادی ؛ 
نظامی و امنیتی طولانی مدتی هستند . حجم مبادلات 
تجاری دو کشور بالغ بر 19 میلیارد دلار است و ایالات 

متحده در ترکیه دارای سه کنسولگری است علاوه بر موارد فوق هر دو کشور عضو پیمان 
آتلانتیک شمالی ناتو می باشند که اعضای این پیمان نسبت به حفظ امنیت کشورهای 
عضو تعهد داده اند که مصداق بارز همکاری نظامی و امنیتی دوکشور حضور هزاران 
نظامی امریکایی در پایگاه هوایی اینجرلیک در منطقه آدنای ترکیه است . در تمامی 
خیابان های اصلی شهر های ترکیه شعب مک دونالد KFCو استارباکس و سایر برندهای 
صنایع پوشاکی ؛ خودرو سازی ؛ آرایشی و ... آمریکایی دیده می شود. مقامات دوکشور 
بارها و بارها به کشورهای یکدیگر سفر کرده و عکس های یادگاری متعددی با هم گرفته 
اند و در یک کلام دو کشور دارای رابطه طولانی مدت دیپلماتیک هستند اما اخیرا ایالات 
متحده برای اعمال قلدری اقدام به تحریم ترکیه کرد که با این اقدام ارزش لیر به پایین 
ترین حد خود در چند سال گذشته رسید به طوریکه مقامات ترکیه از مردم خواستند 
برای حفظ ارزش پول ملی خود ارز و طلای خود را تبدیل به لیر نمایند .آمریکا چند نفر 
از مقامات ترکیه را نیز مورد تحریم قرار داد و ترکیه اعلام کرد به همراه ایران ؛ چین و 
روسیه در برابر زیاده خواهی های آمریکا ایستادگی خواهد کرد و نهایتا رییس جمهور این 
کشور گفت اگر امریکا دلار دارد ما هم خدا داریم...تحولات میان دوکشور ترکیه و آمریکا 
بهترین الگو برای تصمیم گیری درباره مذاکره ایران و آمریکاست . جمهوری اسلامی ایران 
مدتهاست در برابر فشار برای مذاکره و یا سازش با منطق قلدرمابانه آمریکایی اعلام کرده 
است که اگر آمریکا با قلداری قصد مذاکره دارد مردم ایران هم متکی به خدای خودشان 
هستند.                                                                          * مشاور وزیر کشور

فرمانده نیروی انتظامی: 

تحرکات تروریست ها را 
در جدار مرزی با اقتدار پاسخ می دهیم 

فرمانده نیروی انتظامی گفت: به گروههای ضد انقلاب و تروریستی ثابت شده هر 
زمانی که قصد تعرض به خاک جمهوری اسلامی ایران را داشته اند در همان جدار مرزی 

با قدرت و اقتدار توسط مرزبانان کشورمان پاسخ آنان را داده ایم. 
سردار حسین اشتری افزود: توانمندی نیروهای مسلح و مرزبانان ما افزایش پیدا کرده 
و اجازه نخواهند داد تروریست ها به اهداف خود دست پیدا کنند و آنان را ناکام خواهند 
گذاشت. وی خاطر نشان کرد: وضعیت امنیتی ما در مرزهای ایران و عراق مطلوب است 
اما برخی تحرکات از سوی گروههای ضد انقلاب، شرور و تروریستی انجام شده است، 
البته با هوشیاری خوبی که نیروی های مسلح ما و مرزبانان دارند خنثی شده است.وی 
با بیان اینکه به تحرکات این گروهک ها در همان مراحل اولیه پاسخی قاطع داده شده 
است، افزود: تاکنون تحرکات این گروهک ها ناکام مانده است به خصوص تحرک اخیر 
که شاهد اقدامات بسیار خوبی از سوی نیروهای مسلح در مرزهای دو کشور ایران و عراق 
بودیم.وی همچنین در خصوص نشست مشترک امروز با سپهبد حامد عبدالله ابراهیم 
الحسینی، فرمانده مرزبانی کل عراق گفت: در این نشست در خصوص موضوعات امنیتی 
مشترک دو کشور، اشراف بر تحرکات تروریستی در جدار مرزهای ایران و عراق، ارتقاء 
امنیت و آمادگی برای تبادل تجربیات و ارائه آموزش های لازم بحث و تبادل نظر شد. 
سردار اشتری در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه ارتباط و هماهنگی بسیار 
خوبی بین پلیس ایران و عراق وجود دارد، گفت: در این دیدار هماهنگی های لازم برای 

برگزاری هرچه باشکوهتر و با امنیت تر آیین اربعین حسینی گفت وگو شد.

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی: 

ترامپ به عکس یادگاری با ایران نیاز دارد
دبیرکل حزب موتلفه اسلامی گفت: با اشاره به پیشنهاد ترامپ برای مذاکره گفت: 
قبل از اجرای تعهدات قبلی و پرداخت غرامت ها از طرف آمریکا، مذاکره بی معنی است.

محمدنبی حبیبی در پایان نشست دبیران این حزب اظهار کرد: ترامپ نیاز به 
عکس یادگاری با مسئولین ایرانی دارد. با این عکس هیچ مشکلی در روابط دو کشور 
حل نمی شود مثل عکس یادگاری که ترامپ با رهبر کره شمالی یا رئیس جمهور 
روسیه گرفت و هیچ مسئله ای هم در این ملاقات ها حل نشد. رفتار ترامپ با یک 
پیمان بین المللی که امضای 5 قدرت جهانی پای آن است، به گونه ای است که باب 
هرگونه مذاکره و گفتگو را حداقل تا موقع حضور وی در کاخ سفید بسته است.وی 
تصریح کرد: ما باید ایمان داشته باشیم که طبق سنن الهی آمریکا هیچ غلطی نمی 
تواند بکند و ترامپ با نقص عهد خود پای در مهلکه ای گذاشته است که از آن نجات 
پیدا نخواهد کرد.حبیبی با اشاره به برگزاری مانور قدرت سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
در تنگه هرمز گفت: برگزاری این مانور نشان داد پیامی که ترامپ می تواند از ایران 
بشنود فقط مقاومت، مقاومت و مقاومت است.وی تاکید کرد: ملت ایران همانند۴0 
سال گذشته همچنان پای آرمان های اسلامی و انقلاب ایستاده است و توطئه های 
دشمن را خنثی خواهد کرد.حبیبی گفت: متاسفانه رئیس جمهور مطالبی را مطرح 
کرد که ربطی به مسائل مردم نداشت. او باید از وضعیت پدیدآمده در بازار ارز، طلا، 
خودرو و نیز موضوع احتکار کالاهای مورد نیاز مردم عذرخواهی می کرد و مسئولین 
ذیربط را بازخواست و قول ترمیم کابینه را می داد.وی تاکید کرد: موضوع رفراندوم 
ربطی به موضوعات مبتلا به جامعه ندارد، مردم اکنون از دولت در برابر عربده کشی ها 
و زیاده خواهی های آمریکا دفاع می کنند. رئیس جمهور باید از این حمایت برای 
پیشبرد سیاست های خود استفاده کند.دبیرکل حزب موتلفه اسلامی تاکید کرد: ما در 
کشور بن بست نداریم اما مشکلات لاینحلی داریم که باید با سرپنجه تدبیر حل شود. 
یک جریان هر روز مشکل آفرینی می کند و آدرس غلط به مردم و جامعه می دهد.

حبیبی برخورد با فساد در هر مرتبه ای را ضروری دانست و گفت: مردم واقعا منتظر 
یک برخورد جدی با مفسدین هستند، سازمان تعزیرات که زیر نظر دولت است باید 
در این مقطع فعال شود و به این مطالبه مردمی پاسخ دهد. حبیبی تاکید کرد: دولت 
باید به هشدارهای مراجع و توصیه های ائمه جمعه و نخبگان اقتصادی توجه کند و 
آن را جدی بگیرد.حبیبی افزود: کشور را می توان در وضعیت های متفاوت اداره کرد 
با توکل به خدا و همت مردم و استفاده از همه ظرفیت های کشور می توان موفق بود، 
این کار نیاز به مدیریت کارآمد، و بدور از شبکه های سودجو و شبکه های نفوذی دارد.

احمد توکلی : 

وقت مناسبی برای طرح 
سوال از رئیس جمهور نبود

احمد توکلی با بیان اینکه عقیده دارم طرح سوال از رئیس جمهور در شرایط فعلی 
درست نبود، از رییس جمهور درخواست کرد همان موضوعاتی را مطرح کند که به 

سوال  نمایندگان مجلس مربوط است.
این نماینده پیشین مجلس ، در باره موضوع طرح سوال از رئیس جمهور توسط 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: من عقیده دارم طرح سوال از رئیس 
جمهور در شرایط فعلی درست نبود. در واقع در حال حاضر وقت مناسبی برای طرح 
این مسئله نبود، اما بالاخره رئیس جمهور مسئول است و مسئول کشور هم در هر 
شرایطی باید پاسخ گو باشد .وی ادامه داد: سوال از رئیس جمهور مانند سوال از هر 
مسئول دیگری باید امر عادی تلقی شود و نباید آنقدر حواشی و سر و صدا داشته 
باشد . مسئول یعنی کسی که مورد سوال قرار گرفته می شود؛ آنقدر مقامش مورد 
اهمیت است که می توان از او سوال کرد.توکلی خاطرنشان کرد: البته من معتقد هستم 
مقطع فعلی ، زمان مناسبی برای طرح سوال از رئیس جمهور نبود اما حالا که این 
اتفاق افتاده است چرا آن را عقب بیاندازیم و برایش حاشیه ایجاد کنیم . ممکن است 
در  همین سوال و جواب ها رئیس جمهور و نمایندگان متوجه اموراتی شوند که باعث 
بهبود شرایط فعلی شود .وی گفت: وقتی مدعی مردم سالاری می شویم، یعنی  سوال 
از رئیس جمهور را هم بپذیریم؛ وقتی خواهان شفافیت هستیم همه ما باید از سوال 
و جواب استقبال کنیم.این فعال سیاسی تصریح کرد: بهتر است رئیس جمهور همان 
موضوعاتی را مطرح کنند که به سوال ها مربوط است. ایشان در نامه خود به رئیس 
مجلس موضوعی را مطرح کردند که زیبنده ایشان نبود؛ گفتند حقایقی را خواهند 
گفت. اگر وقت گفتنش رسیده پس باید بگویند؟،  اما اگر وقتش از قبل رسیده بود و 
ایشان نمی گفتند که اشتباه می کردند؛ اگر وقتش هنوز هم نرسیده و فقط به خاطر 
پاسخ دادن سوال نمایندگان می خواهند مطرح کنند باز هم اشتباه است؛ می شود 

مثل دم فـرو بستن به وقت گفتـن و گفتــن به وقت خامــوشـی.

زهرا ساعی: 

بی اخلاقی های روز چهارشنبه 
در تاریخ مجلس ثبت شد

نماینده اصلاح طلب مجلس شورای اسلامی گفت:  بی اخلاقی های روز چهارشنبه در 
تاریخ مجلس شورای اسلامی ثبت خواهد شد. 

زهرا ساعی با اشاره به اتفاقات رخ داده در جریان استیضاح وزیر کار گفت: روز 
چهارشنبه اتفاقات خوبی در مجلس رخ نداد، اخلاقیات زیر سوال رفت و متاسفانه 
برخی از نمایندگان رعایت ادب و حرمت مجلس را نکردند و شأن مجلس را مخدوش 
کردند.  عضو کمیسیون اجتماعی مجلس افزود: هر روندی ساز و کار قانونی دارد و 
مجلس هم محل قانونگذاری و اجرای قانون است و باید بیشتر از همه رعایت کند. 
استیضاح حق نماینده است تا با طی کردن پروسه قانونی از وزیری که می خواهد 
سوال بپرسد، منتها اینکه به چه نحوی و با چه ادبیاتی ورود پیدا کند به این استیضاح 
و مسائلی را که بیان می کند مهم است. صحبت های مطرح شده در صحن مجلس را 

مردم گوش می کنند و رسانه های دنیا رصد می کنند. 
ساعی ادامه داد: اینکه بخواهیم به کسی تهمت بزنیم تنها به این علت که خودمان 
را ثابت کنیم و بخواهیم حرفمان را به کرسی بنشانیم قطعا برای نمایندگانی که قسم 
خوردند و تعهد دادند نسبت به مردمی که به آنها رای دادند، به دور از اخلاق است. 
نمایندگان باید مواظب هر کلمه ای که از دهانشان خارج می شود باشند که هم بازتاب 

داخلی و هم بازتاب خارجی دارد.
نماینده تبریز در مجلس همچنین در خصوص اتهامات و توهین هایی که روز 
چهارشنبه از سوی یکی از نمایندگان علیه نایب رییس مجلس مطرح شد، گفت: 
این امر موجب رنجش قریب به اتفاق نمایندگان شده است؛ آقای پزشکیان در حوزه 
انتخابیه خود به پاکدستی مشهور هستند و ما این را از نزدیک دیده ایم. ساعی افزود: 
روز چهارشنبه اتفاقاتی افتاد که در تاریخ مجلس ثبت خواهد شد و از آن به بدی یاد 
می شود. ما به شدت از هیات نظارت بر رفتار نمایندگان پیگیر این مساله هستیم و از 
این هیات خواستیم که حتما پیگیر رفتار برخی نمایندگان باشند. افراد خاطی مشخص 
هستند؛ چه در ورود به استیضاح و چه در ادبیاتی که استفاده کردند، مسائلی که مطرح 
کردند، تهمت هایی که بدون سند گفته شد و شایسته نبود این میائل از پشت تریبون 

مجلس مطرح شود.

وزیر اقتصاد آلمان: 

اروپا تسلیم فشار آمریکا 
در مورد ایران نمی شود 

»پیتر آلتمایر« وزیر اقتصاد آلمان با اعلام اینکه اروپا تسلیم فشار آمریکا در ارتباط با 
ایران نمی شود، گفت که آلمان و متحدانش به حمایت از شرکت های طرف معامله با 

ایران به رغم فشارهای واشنگتن ادامه می دهند. 
وی افزود: به واشنگتن اجازه نمی دهیم به ما دیکته کند که با چه کشوری داد و 
ستد داشته باشیم و از این رو به توافق هسته ای وین پایبند می مانیم به نحوی که 

ایران نتواند به سلاح اتمی دست یابد.
آلتمایر با اشاره به اینکه شرکت های آلمانی باید از امکان ادامه سرمایه گذاری در 
ایران به میزان دلخواه برخوردار باشند، گفت که دولت آلمان به همراه متحدان اروپایی 
اش در جستجوی راه هایی هستند تا تضمین شود که امکان تبادلات مالی همچنان 

وجود دارد. 
براساس این گزارش، انجمن های تجاری آلمان هشدار داده اند که شرکت های 
آلمانی از سیاست های تحریمی »دونالد ترامپ« رئیس جمهوری آمریکا و همچنین 

اعمال تعرفه ها، متحمل زیان بالایی می شوند. 
وزیر اقتصاد آلمان در ادامه سخنان خود از سیاست ترامپ در زمینه اعمال تعرفه 
بر کالاهای اروپایی انتقاد کرد و گفت که تمهیداتی از این دست، رشد و اشتغالزایی 

را از بین می برد.
آمریکا با وضع تعرفه بر محصولات اروپایی به منظور حمایت از مشاغل آمریکایی، 

مناقشه تجاری تلافی جویانه ای را با کشورهای اروپایی به راه انداخته است.
وزیر اقتصاد آلمان با اعلام اینکه جنگ تجاری باعث نابودی رشد اقتصادی و ایجاد 
جو بلاتکلیفی می شود، از توافقی که ماه گذشته بین ترامپ و »ژان کلود یونکر« رئیس 
کمیسیون اروپا در کاخ سفید منعقد شد، استقبال کرد و گفت که این توافق موقت، 

صدها هزار شغل را در اروپا نجات داده است.

سخنگوی قوه قضاییه گفت: پرونده 
احمدی نژاد تشکیل شده که بخشی با 
شکایت شاکیان خصوصی است و بخشی 
با ورود مدعی العموم؛ اینکه چرا دادگاهش 

تشکیل نمی شود قبلا توضیح داده ام. 
روز  ای  اژه  محسنی  غلامحسین 
یکشنبه در صد و بیست و نهمین نشست 
و  تبریک گفت  را  روز خبرنگار  خبری 
اضافه کرد: اگر خبرنگاران به وظیفه رسانه 
ای خود عمل کنند از مفاسد اجتماعی 

می توانند جلوگیری کنند.
متهم   100 الخروجی  ممنوع   *

اقتصادی 
وی درباره پرونده های اقتصادی اخیر 
اخیر  اقتصادی  های  پرونده  در  گفت: 
67 متخلف بازداشت شدند، 100نفر از 
متخلفان از کارمند دولت و صاحب منصب 
گرفته تا غیره ممنوع الخروج شدند و برای 
25 پرونده نیز کیفرخواست صادر شده 
است. وی با اعلام صدور کیفرخواست 25 
پرونده ویژه مفسدان اقتصادی گفت: 6 
شعبه دادگاه هرکدام با حضور سه قاضی 
با سابقه دست کم 20 ساله فعلا برای این 
پرونده ها اختصاص یافت که در صورت 
لزوم تعداد شعبه ها و قضات افزایش می 
یابد. معاون اول قوه قضاییه اظهار داشت: 
فشار  همچنان  آمریکا  ویژه  به  دشمن 
اقتصادی مردم را هدف گرفته و می رود 
اقتصاد را به زعم خود تحت فشار قرار دهد 
و ا این طریق مردم را ناراضی نگهدارد؛ 
مقاوم هستند  ما  مردم  کور خوانده،  او 
و این اقدامات ظالمانه روانی را، هم می 
شناسند و هم مقاوم هستند وی اضافه 
راه  تبلیغاتی  بوق  کرد: دشمنان صدها 
انداخته اند و با تولید شایعه و پمپاژ دروغ 
ها سعی در تضعیف روحیه مردم دارند؛ در 
این میان ضدانقلاب خارج نشین هم در 
عملیات ایذایی و هم انتشار شایعات کمک 
می کنند. عده ای افراد سودجو هم با 
احتکار و قاچاق خود آب به آسیب دشمن 
ریخته، مردم را به زحمت می اندازند و به 
جای کمک کردن در این شرایط که ارزاق 

و داروها راحت تَر به دست مردم برسد با 
قاچاق، سودجویی و احتکار شرایط را برای 
مردم سخت تَر می کنند. محسنی اژه ای 
خاطرنشان کرد: چند بازپرس ویژه برای 
این امر تعیین و دادستان تهران به طور 
خاص مکلف شد بازپرس ها را پشتیبانی 
کند. معاون اول قوه قضاییه نظارت می 
کند و دادستان کل کشور هم می خواهد 
تا پرونده های شهرستانها را به تهران احاله 
کنند. وی ادامه داد: در این مدت انتظار 
به حق از مردم این بوده که قوه قضائیه 
باید این پرونده را سریع و خارج از قوانین 
دست و پاگیر بررسی کند. باید هر چه 
سریعتر پرونده ها را به نتیجه برسانیم و 
ناگزیر بودیم برای انجام این کار و به دلیل 
برخی محدودیت های قانونی استیذانی 
از مقام معظم رهبری داشته باشیم.وی 
افزود: ایشان در موارد خاصی اجازه دادند 
با رعایت عدل و انصاف موارد را رسیدگی 
بلافاصله  موافقت  این  دنبال  به  کنند، 
قضاییه  قوه  رئیس  حضور  با  نشستی 
برگزار و قرار شد، 6شعبه دادگاه با سه 
قاضی دست کم دارای 20 سال قضایی 
تشکیل شود تا هرچه زودتر کار خود را 
شروع کنند و اگر نیاز بود شعب دیگری 
به همین ترتیب تشکیل شود.محسنی اژه 
ای با اشاره به جنایت هولناک و غیربشری 
خلاف موازین عربستان در یمن که دهها 
انسان را به خاک و خون کشید و 50 نفر 

را شهید کرد، ضمن تسلیت به خانواده 
های داغدار ابراز امیدواری کرد ظلم و این 
جانیان عربستان به زودی ریشه کن شود 
و در همین دنیا به دست مؤمنان معذب و 

در آخرت هم به عذاب الهی دچار شوند.
خبرنگاری پرسید آیا اینکه پسر آقای 
نوبخت به جرم حمل سلاح و مهمات 
که  نه  یا  دارد  صحت  شده،  بازداشت 
محسنی اژه ای با لبخندی گفت: اینکه 
اسم بردید محذورم جواب بدهم اما اگر 
چیزی باشد شما خبرنگار هستید دیر یا 

زود مطلع می شوید.
* اسامی و فیلم اخلالگران نظام 
اقتصادی در دادگاه منتشر می شود 

به  پاسخ  در  قصاییه  قوه  سخنگوی 
پرسشی مبنی بر اینکه قاطعیت و تناسب 
برخورد دستگاه قضا با جرم افراد مانند 
پرونده برادران ریخته گران را افکار عمومی 
مرقومه  در  متوجه شود، گفت:  چگونه 
اخیری که از رهبری اجازه گرفته شد، 
یکی از مواردش همین بود. طبق قانون 
حق انتشار دادگاه ها علنی وجود ندارد اما 
اجازه گرفتیم دادگاه هایی که علنی برگزار 
می شود، حق انتشارش باشد و با نام و 

نشان افراد اخبار منتشر شود.
انتشار  با  کرد،  امیدواری  ابراز  وی 
دادگاه های علنی و عدم تخفیف و تعلیق و 
آزادی، قاطعیت و اثر لازم را داشته باشد. 

معاون اول قوه قضاییه درباره سرنوشت 

لایحه پلیس قضایی گفت: پیگیری های 
ما ادامه دارد. بخشی از قضیه دست ماست 
و لایحه داده شده اما تصویب کردن بر 
عهده ما نیست و امیدواریم پلیس قضایی 

هر چه زودتر تشکیل شود.
* برای مشایی هنوز تعیین وقت 

دادگاه نشد است
سخنگوی قوه قضاییه درباره اینکه آیا 
وقت دادگاه برای رحیم مشایی تعیین 
شده است یا نه، گفت: نه؛ پرونده اشکالاتی 
داشت که در دادسرا در حال رسیدگی 
است هنوز وقت دادگاه تعیین نشده است، 
امیدوارم طول نکشد و هرچه زودتر دادگاه 
تشکیل شود چون اشکالات را دادسرا رفع 

کرد.
تا  مرکزی  بانک  سابق  رئیس   *

کنون احضار نشده است 
محسنی اژه ای در پاسخ به این پرسش 
که آیا قوانین مشکل داشتند که از رهبری 
اذن خواستید، گفت: قانون آیین دادرسی 
به ما اجازه پخش دادگاه های  کیفری 
علنی را نمی دهد و مردم می خواهند 
در جریان قرار بگیرند و زمان رسیدگی 

کوتاه شود. 
وی درباره احضار شدن رئیس )سابق( 
قرار  صدور  و  مرکزی  بانک  حراست 
بازداشت برای او، گفت: این فرد احضار 
شد و از او تحقیق شد اما اینکه منجر به 
بازداشت شد یا نه، بروم بیرون از جلسه 
مطلع می شوم. سخنگوی دستگاه قضایی 
درباره در دستور کار بودن یا نبودن احضار 
رئیس سابق بانک مرکزی، گفت: اینکه 
دستگیری کسی در دستور کار باشد یا 
نباشد، زمانی اتفاق می افتد که اتهامی 
متوجه کسی شود. تا این لحظه که خبر 
ندارم هنوز پرونده ها به آنجا نرسیده که 

نیاز به احضار ایشان باشد.
اژه ای درباره اینکه چرا قوه قضاییه 
اسامی افراد مجرم را اعلام نمی کند، اظهار 
دادرسی  آیین  قانون  اساس  بر  داشت: 
کیفری، اجازه نداریم تا زمان قطعیت حکم 

را اعلام کنیم. 

عضو فراکسیون امید مجلس گفت: اتهاماتی که در جلسه استیضاح مطرح شد آنقدر 
گسترده بود که در فضای ملتهب جامعه فعلی می توان گفت استیضاح نظام بود، من 
همانطور که در روز استیضاح هم خطاب به رئیس مجلس با عصبانیت فریاد زدم این 

موضوع را ناشی از سوءمدیریت رئیس مجلس می دانم.
غلامرضا حیدری، در خصوص رفتارهای اخیر نمایندگان در جلسه استیضاح ربیعی 
و نقش سیاست های شورای نگهبان در احراز صلاحیت افراد در اینگونه رفتارها، اظهار 
داشت: آنچه در روز چهارشنبه در جلسه استیضاح رخ داد، عملا استیضاح دولت و مجلس 

و شاید هم نظام بود.
وی افزود: اتهاماتی که مطرح می شد آنقدر گسترده بود که در فضای ملتهب جامعه 
فعلی می توان گفت استیضاح نظام بود، من همانطور که در روز استیضاح هم خطاب به 
رئیس مجلس با عصبانیت فریاد زدم  و برای اولین بار در مجلس صدای خود را بلند کردم، 
گفتم این موضوع را ناشی از سومدیریت رئیس مجلس می دانم و اگر شما پشت صحنه 
این رفتارها هستید، چرا به برخی چندبار فرصت صحبت می دهید. در واقع رفتارهای 

این چنینی نمایندگان در خوش بینانه ترین حالت سوءمدیریت لاریجانی را می رساند.
روز چهارشنبه با اتفاقاتی که رخ داد با حیثیت مجلس بازی شد

نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه رفتارهای اخیر نمایندگان 

شبیه به رفتار احمدی نژاد در مجلس نهم بود، اضافه کرد: احمدی نژاد هم در جلسه 
استیضاح وزیر کار وقت با حرف های خود با اعتبار برادران لاریجانی بازی کرد، روز 

چهارشنبه هم با اتفاقاتی که رخ داد با حیثیت مجلس بازی شد.
وی خاطرنشان کرد: اگر به لایه های عمیق تر بازگردیم این افراد و رفتارهایشان دست 

پخت رد صلاحیت های گسترده هستند.
حیدری در گفت وگو با ایلنا با اشاره به اینکه مشکل رفتارهای نمایندگان عمومیت 
پیدا کرده و به موضوعات مختلف هم بسط پیدا می کند، اظهار کرد: به عنوان مثال برای 
شخص بنده سوال است که پشت سونامی فساد ارز ۴200 تومانی چه کسانی ذی نفع 
بوده اند؟ چراکه به طور ناگهانی غارت شد و بعد از آن پیگیر شدند که چه کسی برده و 

چه کسی نه؛ اما حاصل آن بدبینی شدید و کاهش اعتماد عمومی به حاکمیت است.
عضو فراکسیون امید مجلس با اشاره به طرح تحقیق و تفحص از شهرداری بابت 
فسادهایی که مکررا به آن ها اشاره می شود و عدم کسب رای این طرح در مجلس 
یادآور شد: تجربه نشان داده کسانی که بی محابا و به راحتی آب خوردن آبروی دیگران 

را می برند، افراد مساله داری هستند.
وی افزود: در جلسه استیضاح هم برخی بی محابا با آبروی افراد بازی کردند، رفتارهای 

نمایندگان بسیار ابهام دارد. من به عنوان نماینده مجلس شرمنده مردم هستم.

سخنگوی قوه قضاییه خبرداد

تشکیل پرونده قضایی برای احمدی نژاد 

حیدری عضو فراکسیون امید مجلس؛

حواشی جلسه استیضاح نتیجه سوءمدیریت لاریجانی بود

اخبــار سرمقاله

یادداشت

خبـر

رییس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای 
اسلامی با رد ادعای گم شدن 9 میلیارد دلار، گفت 
که تئوری توسعه فساد برای کشور طراحی شده است.

غلامرضا تاج گردون اظهار کرد: اتفاقی که در کشور 
مجموعا رخ داده و به نظرم طراحی شده است تئوری 
توسعه فساد است، نه به این معنی که فسادی وجود 
نداشته باشد بلکه فساد است اما تعمیم داده می شود و 

متاسفانه جا می افتد.
اگر  می کنیم  فکر  ما  از  کدام  هر  افزود:  وی 
می خواهیم بین مردم محبوب شویم باید بگوییم فلان 
جا یا فلان شخص فاسد است و فکر نمی کنیم این به 
مردم کمک نمی کند و پایه های مردمی یا سرمایه های 
اجتماعی را از بین می برد. من یک نماینده هستم و 
مردم به امید سلامتم به من رای دادند. وقتی بگوییم 
بالاترین رکن فاسد است، قوه قضاییه فاسد است، قوه 
مجریه فاسد است و همه فاسد هستند کسی که به من 

رای داده می گوید این نماینده هم فاسد است.
نماینده مردم گچساران در مجلس ادامه داد: من 
نمی خواهم بگویم فساد نیست ولی اینکه خیلی به این 
موضوع می پردازیم اتفاق مثبتی نیست. من نمی فهم 
معنی گم شدن 9 میلیارد دلار چیست. طراز ارزی 
هستند.  مشخص  صادرکننده  و  واردکننده  کشور، 
ممکن است بگوییم 9 میلیارد دلار سفارش ارز داده 
شده و کالای آن وارد نشده است یا اینکه دلار ۴200 
با قیمت دلار 6000  تومانی دریافت شده و جنس 
تومان توزیع شده است، این اتفاقات در بازار افتاده و 
می توان آنها را گفت مثلا موبایل که ارز ۴200 تومانی 
گرفتند و به این قیمت نفروختند. یا در مورد خودرو 
همین اتفاق افتاد ولی اینکه پول گم شده باشد قطعا 

چنین اتفاقی نیفتاده است.
 تاج گردون خاطرنشان کرد: حتی از زمانی آقای 
تومان  میلیارد  هزار   2۳ می گفتند  که  احمدی نژاد 
گم شده من به عنوان کسی که گزارش دادم، گفتم 
حواس مان باشد 2۳ هزار میلیارد تومان خورده نشده 

است. احمدی نژاد بنزین گران آورده و آن را ارزان داده، 
این وسط 2۳ هزار میلیارد تومان از بین رفت در واقع 
مابه التفاوت 2۳ هزار میلیارد تومانی برخلاف قانون به 

هدر رفت. 
در  مجلس  بودجه  و  برنامه  کمیسیون  رییس 
حتما  شرایط  این  کرد:  در  اضافه  ایسنا  با  گفت وگو 
فاسد  همه  که  کنند  تبلیغ  می خواهند  که  کسانی 
هستند از آن استقبال می کنند که 9 میلیارد دلار گم 
شده باشد. شاید اگر من بگویم این پول گم نشده، 
بگویند من آن را برداشته ام یا چیزی گیر من آمده که 

این را می گویم!
به مواردی که در مورد  با توجه  البته  وی گفت: 
اختلاس های هزاران میلیاردی وجود داشته مردم حق 
دارند اما مهم ترین اتفاق این است که سرمایه اجتماعی 
کشور و اعتماد عمومی از بین رفته است. همچنان که 
من معتقدم یکی از دلایل افزایش نرخ ارز هم همین 
تصمیم گیری  جریانات  به  نسبت  مردم  بی اعتمادی 

کشور است.
وی با اشاره به هشدار وزیر صنعت به واردکنندگان 
خودرو برای عرضه متناسب خودروهای وارد شده با ارز 
۴200 تومانی و یا پرداخت مابه التفاوت آن به دولت، 
گفت: وزرات صنعت باید تکلیف این حجم واردات که 
در بخش های مختلف صورت گرفته و منابع کشور 
فعالیت های  نگذارد  و  کند  مشخص  را  شده  بلوکه 

اقتصادی متوقف شوند.
 ۴200 کالای  طرف  گفت:  همچنین  تاج گردون 
تومانی وارد کرده، در حالت بد آن را گران می فروشد 
و  داشته  نگه  را  آن  خوب  حالت  در  و  موبایل  مثل 
نمی تواند بفروشد، یعنی جرات نمی کند. خیلی از اینها 
از این کالاها هم در گمرک است مثلا پتروشیمی ها به 
من می گفتند دو میلیارد دلار کالا در گمرک داریم، به 
ما گفته اند منشاء ارز را مشخص کنید و اگر این کار را 
انجام دهیم باید ۴000 تومان را برگردانیم در حالی که 
همین کالا را به بازار بیاوریم قیمت آن 9000 تومان 

ترخیص  گمرک  از  را  جنس  نمی توانیم  پس  است 
کنیم. اگر اینها را به صورت غیرفنی به مردم بگوییم 
خب مردم حق دارند آن حرف ها را باور کنند. متولیان 
امر بخصوص کسانی مثل نمایندگان که محل رجوع 

هستند باید حواس شان باشد چه می گویند.

* اسناد مالی بر اساس قانون طی 10 تا 20 سال 
امحاء می شود

رییس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در ادامه 
در  مجلس  از  تفحص  و  تحقیق  اخیرا  کرد:  اظهار 
کمیسیون بودجه مطرح شده، ما یا باید آن را تصویب 
یا رد کنیم. بعضی ها می گفتند این را تصویب کنیم 
خودمان  بر  ما  که  می شوند  خوشحال  مردم  چون 
نظارت کنیم. مردم اصلا به موضوع نگاه نمی کنند، 
می گویند شما که کمیسیون بودجه هستید وظیفه تان 
را  آن  حالا  تا  باید  بوده  خلافی  اگر  و  بوده  نظارت 
می گفتید. ضمن اینکه این موضوع باید از دور ششم تا 
الان بررسی شود، من آقای کروبی را از کجا بیاورم که 

این موضوع را بررسی کنم؟
قانون  اساس  بر  مالی  اسناد  کرد:  اضافه  وی 
است  ممکن  می شود.  امحاء  سال   20 تا   10 طی 
سال  سند  کردیم،  مراجعه  بگویند  تفحص کنندگان 
فلان وجود نداشت. مردم کجا این را باور می کنند، 
ما نمی گوییم این موضوع بررسی نشود ولی این وسط 
قوه قضاییه را دزد کرده ایم، دولت که تمام ارکانش دزد 
است و حالا مجلس هم دزد است، پس چه کسی به 
جز سه قوه می خواهد این حکومت را نگه دارد؟ مردم 

به چه چیزی اعتماد کنند؟
میلیارد  الان 9  مردم  گفت:  پایان  در  تاج گردون 
دلار را باور کردند، شاید طبق گفته یکی از نمایندگان، 
در  هم  دولتی  دلارهای  بابت  گرفتن  رشوه  موضوع 
برخی موارد وجود داشته باشد اما نباید این حکم را 
برای همه بدهیم و باید حواس مان به حرف هایی که 

می زنیم، باشد.

غلامرضا تاج گردون:

تئوری توسعه فساد برای کشور طراحی شده است

نماینده مردم سبزوار در مجلس شورای اسلامی 
گفت: در شرایطی که عملیات رسانه ای و اقتصادی 
دشمن علیه کشور جاری است و نیاز به حفظ وحدت 
وجود دارد، طرح سوال از رئیس جمهوری به نفع نظام 

نیست.
با  رمضانعلی سبحانی فر در نشست خبری خود 
اصحاب رسانه اظهار کرد: به طور یقین طرح سوال 
از رئیس جمهوری از سوی برخی نمایندگان مجلس 
و  اقتصادی  مشکلات  رفع  هدف  با  اسلامی  شورای 

معیشتی مردم نیست.
نماینده مردم سبزوار در مجلس گفت: در حالی که 
دشمن با بزرگنمایی مشکلات اقتصادی در پی القای 
ناکارآمدی نظام و دولت است، تضعیف دولت همسو 

شدن با دشمن است.
سبحانی فر با بیان اینکه ایجاد آرامش در شرایط 
کنونی نیاز کشور است، افزود: طرح استیضاح سه وزیر 

پس از 6 ماه از دولت دوازدهم در تاریخ انقلاب بی سابقه 
و سبب خدشه به نظام بود.

این عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به تاثیر گذاری تحریم های دشمن بر 
قیمت برخی کالاها گفت: قیمت خودرو تغییری نداشته 
و تزریق بخشی از نقدینگی جامعه و نگاه سرمایه ای به 

این کالا منجر به افزایش قیمت آن شده است.
وی با بیان اینکه هدف دشمن در عملیات روانی 
ایجاد یاس و ناامیدی در جامعه است، گفت: توطئه 
دشمن با رهنمودهای رهبر معظم انقلاب و هوشیاری 

مردم خنثی می شود.
نماینده مردم سبزوار در مجلس شورای اسلامی 
محل  از  عمرانی  اعتبار  تومان  میلیارد  گفت: 260 
رئیس  جاری  سال  ماه  اردیبهشت  سفر  اعتبارات 
جمهوری به منطقه غرب خراسان رضوی اختصاص 
یافت که برای تکمیل و احداث هفت طرح عمرانی و 

فرهنگی هزینه می شود.
وی تصریح کرد: یک هزار میلیارد ریال این اعتبار 
برای تکمیل طرح راه آهن سبزوار به طول ۴5 کیلومتر 
از ایستگاه سلطان آباد به شهر سبزوار است و برای 
تکمیل استادیوم 15 هزار نفری سربداران سبزوار نیز 
۳00 میلیارد ریال تخصیص یافت که فاز نخست آن به 

بهره برداری می رسد.
سبحانی فر اظهار داشت: همچنین برای تکمیل 
پردیس دانشگاه علوم پزشکی سبزوار 150 میلیارد ریال 
و ۳50 میلیارد ریال برای احداث یک مجتمع فرهنگی 

در شهر سبزوار اختصاص یافت.
وی افزود: در حوزه راه ها نیز 150 میلیارد ریال برای 
مسیر جاده سبزوار به سلطان آباد، 500 میلیارد ریال 
برای چهار بانده شدن مسیر سبزوار به شهر حکم آباد 
جوین و 150 میلیارد ریال به مسیر سه راه برغمد به 

شهرستان جغتای تخصیص یافت.

نماینده مردم سبزوار در مجلس:

سوال از رئیس جمهور به نفع نظام نیست

روح الله جمعه ای* 

محمد مهدی مظاهری* 
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رییس جمهوری در نشست مشترک خبری با روسای جمهور 
کشورهای ساحلی دریای خزر تاکید کرد: بر اساس کنوانسیون 
رژیم حقوقی دریای خزر هیچ نیروی خارجی و شناور نظامی 
نمی تواند در دریای خزر رفت و آمد کند و امنیت این دریا منحصراً 

در اختیار پنج کشور ساحلی است. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز یکشنبه و پس از 
امضای کنوانسیون رژیم حقوقی دریای خزر در نشست مشترک 
خبری که با حضور سایر روسای جمهور کشورهای ساحلی برگزار 
شد، اظهار داشت: گام جدیدی با امضاء کنوانسیون رژیم حقوقی 
دریای خزر در روابط بهتر و بیشتر کشورهای ساحلی دریای خزر 
برداشته شد.وی با بیان این که امروز 5 کشور ساحلی خزر برای 
تقویت امنیت منطقه، روابط بهتر کشورهایشان و استفاده بهتر 
از دریای خزر گام بسیار مهمی برداشتند، افزود: اولین قدم در 
رسیدن به این کنوانسیون از آغازین توافق در اجلاس تهران تا 
امروز در آکتائو، حسن همجواری و روابط خوب دولت های 5 گانه 
با یکدیگر بوده است.رییس جمهوری ادامه داد: روابط جمهوری 
و  قزاقستان، فدراسیون روسیه  با ترکمنستان،  ایران  اسلامی 
آذربایجان همواره بسیار دوستانه و صمیمانه بوده است و این عامل 

اصلی در امضای اینگونه توافقات می باشد.
روحانی اضافه کرد: بی تردید اگر دولت ها بهم نزدیک نبودند 
و اگر با یکدیگر فاصله داشتند و منافع ملی  خود را مد نظر قرار 
نمی دادند و همچنین روابط ملت های منطقه از عمق تاریخی 
برخوردار نبود، به این راحتی امضاء 7 سند، بویژه کنوانسیون 
رژیم حقوق دریای خزر امکان پذیر نمی شد و این دستاورد را 
به ملت های منطقه تبریک می گویم.وی با بیان اینکه یکی از 
دستاوردهای بسیار مهم کنوانسیون رژیم حقوقی دریای خزر، 
امنیت و ثبات این دریا است، گفت: این که به صراحت اعلام شد 
که دریای خزر فقط به پنج کشور ساحلی آن تعلق دارد و نیز 
تصریح شد که هیچ نیروی خارجی و شناور نظامی نمی تواند در 
آن رفت و آمد کند و امنیت دریا منحصراً در اختیار پنج کشور 
ساحلی است و همچنین تصریح بر این موضوع که سرزمین هیچ 
کشورساحلی دریای خزر نمی تواند، علیه کشور ساحلی دیگر این 
دریا مورد استفاده قرار بگیرد به معنای تثبیت و امنیت این دریای 
مهم است.روحانی تأکید کرد: در این سند همچنین نشان دادیم 
که انصاف و عدالت را رعایت کرده ایم گر چه خط مبدأ را در 
این کنوانسیون مشخص نکردیم، اما تصریح کردیم که کشورهایی 
که دارای سواحل خاصی هستند، باید از ویژگی های خاصی هم 
برخوردار باشند که مقصود سواحل جمهوری اسلامی ایران است.

رییس جمهوری اضافه کرد: همچنین در این سند، مبانی و 
پایه هایی روشن شده است که براساس آن، سهم هر کشور در 

بستر و زیربستر دریا در آینده مشخص شود.
روحانی با تأکید بر اینکه باید به فعالیت های خودمان به منظور 
دستیابی به آخرین مسایل حقوقی در خصوص دریای خزر 
همچنان ادامه دهیم، اظهار داشت: امروز روسای جمهور 5 کشور 
ساحلی سندی را امضاء کردند اما نهایی شدن آن، نیازمند طی 
مراحل قانونی است و در ایران باید مجلس شورای اسلامی آن را 
تأیید کند.وی خاطر نشان کرد: امروز شرایطی بوجود آمده که از 
دریای خزر بهتر و بیش از گذشته به نفع ملت های ساحلی آن 
استفاده کنیم.رییس جمهوری ترانزیت و نفت و گاز را از جمله 

مزیت ها و ظرفیت های موجود در دریای خزر توصیف کرد و گفت: 
جمهوری اسلامی ایران در حوزه ترانزیت از نقش مهمی برخوردار 
است و در شرق دریا با همکاری ترکمنستان و قزاقستان و در غرب 
آن با جمهوری آذربایجان و روسیه، می توانیم اروپا، آسیای مرکزی 
و قفقاز را به آب های جنوبی خلیج فارس و عمان متصل نماییم 
و این به معنای آن است که دریای خزر می تواند ترانزیتی برای 
منطقه و خارج از منطقه باشد.رییس جمهوری در پایان اظهار 
امیدواری کرد گام های مهمی که در راه تثبیت و امنیت بیشتر 
دریای خزر برداشته شده در کنار گام های بعدی برای استفاده 

بیشتر از منافع دریای خزر، به نفع همه ملت های منطقه باشد.

* دریای خزر دریای صلح و همدلی است 
روسای جمهوری پنج کشور ساحلی دریای خزر در بیانیه ای 
در پایان نشست مشترک خود در قزاقستان تاکید کردند: دریای 
خزر دریای صلح، همدلی، حسن همجواری و همکاری های مؤثر 

بین المللی است. 

* رهاسازی نمادین ماهی خاویاری در دریای خزر 
این  پایان اجلاس  سران 5 کشور ساحلی دریای خزر در 
دریاچه ،به نشانه دوستی و همبستگی، تعدادی بچه ماهی خاویار 
را به صورت نمادین در دریا رها کردند. وسای جمهور کشورهای 
ساحلی خزر پس از امضای اسناد همکاری و امضاء کنوانسیون 
رژیم حقوقی دریای خزر در کنار ساحل خزر پیاده روی کرده 
و عکس یادگاری انداختند.اجلاس سران پنج کشور ساحلی 
دریای خزر بعدازظهر امروز - یکشنبه -با حضور حجت الاسلام و 
المسلمین حسن روحانی رییس جمهوری اسلامی ایران در آکتائو 
قزاقستان گشایش یافت.رییس  جمهوری اسلامی ایران با استقبال 
نور سلطان نظربایف همتای قزاقستانی خود وارد محل برگزاری 

پنجمین اجلاس سران کشورهای ساحلی دریای خزر شد.

در این اجلاس اسنادی در زمینه همکاری های پنج کشور از 
سوی مقامات عالی رتبه این کشورها امضا شد

 
* روحانی در دیدار ولادیمیر پوتین: خزر باید به دریای 

صلح و دوستی تبدیل شود 
 رییس جمهوری اسلامی ایران  همچنین در حاشیه اجلاس 
سران کشورهای ساحلی دریای خزر در دیدار ولادیمیر پوتین 
همتای روس تاکید کرد: باید تلاش کنیم تا خزر به دریای صلح 
و دوستی و عاملی برای تقویت مناسبات، همکاری ها و دوستی 
بیشتر کشورهای ساحلی تبدیل شود. حجت الاسلام والمسلمین 
حسن روحانی بر ضرورت و اهمیت بیش از پیش توسعه روابط و 

همکاری های تهران - مسکو در بخش های مختلف، تاکید کرد.
وی همکاری های مشترک ایران و روسیه در دریای خزر را به 
نفع دو ملت دانست و خاطرنشان کرد: باید تلاش کنیم تا خزر 
به عنوان دریای صلح و دوستی و عاملی برای تقویت مناسبات، 

همکاری ها و دوستی بیشتر کشورهای ساحلی تبدیل شود.
رییس جمهوری افزود: همکاری های دوجانبه و چند جانبه 
ایران و روسیه در مسائل مختلف منطقه ای و بین المللی از جمله 
در زمینه امنیت منطقه ای و مبارزه با تروریسم داعش در سوریه 
آثار مثبتی در منطقه به دنبال داشته و باید این همکاری ها تا 
ریشه کنی کامل تروریسم ادامه پیدا کند.ولادیمیر پوتین رییس 
جمهور فدراسیون روسیه هم در این دیدار با اشاره به روابط روبه 
گسترش دو کشور در زمینه های گوناگون تاکید کرد: مسکو آماده 
توسعه هرچه بیشتر روابط و مناسبات با تهران در زمینه های مورد 

علاقه طرفین و در راستای منافع مشترک است.
رییس جمهوری روسیه برجام را توافقی بین المللی و مهم 
دانست و با اشاره به ضرورت تلاش در راستای حفظ و استحکام 
برجام از سوی همه طرف ها پس از خروج یکجانبه آمریکا از آن، 
بر ادامه رایزنی ها و همکاری مسئولان دو کشور درباره حل و فصل 

مسائل و موضوعات مختلف منطقه ای و بین المللی تاکید کرد.

* روابط تهران - آستانه دوستانه، راهبردی و رو به 
توسعه است

رییس  جمهور همچنین در حاشیه اجلاس سران کشورهای 
ساحلی دریای خزر در دیدار نور سلطان نظربایف رئیس جمهور 
قزاقستان روابط تهران - آستانه را راهبردی، صمیمی و رو به 
گسترش دانست و گفت : ظرفیت های گسترده دو کشور در 
زمینه های مختلف می تواند مکمل یکدیگر بوده و باید از آن بیش از 
پیش در راستای منافع دو ملت و ملت های منطقه استفاده کنیم. 
حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی با بیان اینکه اراده 
دولت جمهوری اسلامی ایران برقراری روابط صمیمانه و پایدار با 
قزاقستان است، اظهار داشت: تهران برای توسعه روابط با آستانه 
اهمیت زیادی قایل است چرا که این روابط از ارتباط عمیق 
تاریخی و اشتراکات فرهنگی دو ملت نشأت می گیرد و امروز دو 
کشور در زمینه های مختلف دارای دیدگاه های نزدیک بوده و از 
منافع مشترکی در منطقه برخوردار هستند.رئیس جمهور با بیان 
اینکه تهران و آستانه در مسایل منطقه ای و بین المللی نیز در 
کنار یکدیگر قرار دارند، حضور فعال آستانه در تحولات منطقه 
بویژه مذاکرات صلح سوریه و سایر موضوعات امنیت منطقه ای 
را تأثیرگذار توصیف کرد و گفت: قزاقستان در مسایل بین المللی 
از جمله برجام همواره در کنار ملت ایران بوده است و این قابل 
تقدیر است و مصمم هستیم روابط خود را در این عرصه ها هر 
چه بیشتر تقویت کنیم.دکتر روحانی همچنین با اشاره به اینکه 
دو کشور زمینه های فراوانی برای سرمایه گذاری های مشترک و 
صدور خدمات متقابل دارند، اظهار داشت: ظرفیت های ایران و 
قزاقستان در بخش های مختلف بویژه در حوزه ترانزیتی می تواند 
مکمل یکدیگر باشد به نحوی که قزاقستان از طریق ایران به آبهای 
جنوب و ایران نیز از طریق قزاقستان می توان به چین متصل شود.

رئیس جمهور همچنین تقویت روابط بانکی در مسیر توسعه روابط 
اقتصادی دو کشور را مورد تأکید قرار داد و گفت: تهران و آستانه با 
برقراری روابط کارگزاری بیشتر و نیز استفاده از پول ملی می توانند، 
گام های مؤثری در مسیر توسعه روابط دو جانبه بردارند.نور سلطان 
نظر بایف رئیس جمهور قزاقستان نیز در این دیدار روابط تهران - 
آستانه را دوستانه و با چشم انداز خوب توصیف کرد و گفت: روابط 
تجاری دو کشور طی سال های اخیر افزایش قابل توجهی داشته 
است و مصمم هستیم این مسیر را هر چه بیشتر تقویت کنیم.

رئیس جمهور قزاقستان با بیان اینکه دو کشور همواره از روابط 
سطح بالایی با یکدیگر برخوردار بودند، اظهار داشت: جمهوری 
اسلامی ایران دوست و شریک منطقه ای قزاقستان است و همواره 
به دنبال توسعه و تحکیم روابط خود با تهران هستیم.رئیس جمهور 
قزاقستان با اشاره به نقش تاریخی و تمدنی ایران در منطقه، اظهار 
داشت: به رغم مشکلات خارجی که برای ایران ایجاد می شود، 
مطمئن هستیم کشور بزرگ و با تاریخ کهنی مانند ایران، مشکلات 
را پشت سر گذاشته و به پیش خواهد رفت.نظر بایف تصریح کرد: 
قزاقستان از پایداری و اجرای کامل برجام حمایت می کند و مصمم 
هستیم روابط خود را در عرصه های مختلف با جمهوری اسلامی 
ایران افزایش دهیم و ضمن حل مشکلات بانکی معتقدیم تجارت 

بیشتر با پول ملی به نفع دو کشور است

نایب شورای اسلامی گفت:سوال از رئیس جمهور را در دوره 
احمدی نژاد نیز امضا کردم زیرا آشکارا خلاف قانون عمل می کرد و 

خودش نیز ابایی نداشت از اینکه قبول نداشتن قانون را اعلام کند.
مسعود پزشکیان  در خصوص استیضاح وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی، اظهار داشت: استیضاح وزرا در زمانی باید انجام شود که 
اختیارات و اعتبارات لازم در اختیار آن ها قرار گرفته باشد ولی در 
انجام کار، نتیجه لازم را کسب نکرده باشند.نایب رئیس مجلس 
شورای اسلامی بیان کرد: برخی مسئولان کشور برای مقابله با 
بسیاری از مشکلاتی که در کشور وجود دارد گاهی اختیار لازم 
و گاهی نیز اعتبار کافی را ندارند.وی افزود: بیکاری در کشور وجود 
دارد، آیا با رفتن وزیر کار، وزیر بعدی مشکل بیکاری را می تواند 
حل کند؟ مشکل بیکاری، تقصیر وزیر کار نیست. پزشکیان ادامه 
داد: در زمانی که وزیر بودم، نمایندگان اعتراض می کردند که چرا 
وضعیت بیمارستان ها اینگونه است؟ علتش این بود که بودجه کافی 
در اخیتار وزیر بهداشت نبود ولی با این وضعیت نیز من را استیضاح 
می کردند در حالی که پولی را اختصاص نداده بودند، اما می گفتند 
باید مشکل را حل کنی، چگونه ممکن است بتوانم با این وضعیت 
بودجه مشکلات را حل کنم؟ بعد از من چند وزیر دیگر هم آمده، آیا 

آن مشکلات حل شدند؟.
* چرا پزشکیان طرح سوال از احمدی نژاد را امضا کرد؟

نماینده مردم تبریز، اسکو و آذرشهر در مجلس با بیان اینکه 
سوال من از احمدی نژاد این بود که چرا خلاف قانون تصمیم را 
اتخاذ و عمل می کرد، گفت: سوال از رئیس جمهور را در دوره 
احمدی نژاد نیز امضا کردم زیرا آشکارا خلاف قانون عمل می کرد و 
خودش نیز ابایی نداشت از اینکه قبول نداشتن قانون را اعلام کند. 
پزشکیان اظهار داشت: وقتی من می گویم نمی توانم قانون را اجرا 
کنم زیرا بودجه کافی در اختیار من نیست با اینکه بگویم قانون 
را قبول ندارم، تفاوت دارد. چطور ممکن است قوه مجریه مملکت 
بگوید، قانون را قبول ندارم؟. من نمی گویم قانون را قبول ندارم، بلکه 
می گویم این قانون ملزمات خود را به همراه ندارد. وی بیان کرد: در 
زمان وزارت من، می گفتند در اورژانس ها به صورت رایگان بیماران 
را درمان کنید، در حالیکه باید پول می دادم جنس بخرم. اگر من 
به صورت رایگان بیماران را درمان می کردم پولی نداشتم، چگونه 
می توانستم جنس و دستگاه بخرم تا بیماران را درمان کنم؟.وی 
افزود: در دوره ای که وزیر بهداشت بودم، گفته بودم چند مریضی 
که پول ندارند و از دنیا رفته اند را بدون تسویه حساب رها کنند این 
موضوع در دوره ای رخ می داد که جنازه بیمارانی که فوت شده بودند 

را برای تسویه حساب نگه می داشتند، بعد از آن دستور من برای 
رها کردن جنازه، به دیوان محسابات احضار شدم و می گفتند، "تو 
حق چنین کاری را نداشته ای و با این دستور در اموال دولت دخل 

و تصرف کرده ای".
* من چه وزیری هستم که نمی توانم آمبولانس خریداری 

کنم؟
اتفاق  بم  زلزله  من،  وزارت  دوران  در  داد:  ادامه  پزشکیان 
افتاد، وقتی دیدم کمبود آمبولانس وجود دارد، دستور دادم تا 2 
آمبولانس خریداری کنند. من را محاکمه می کردند و می گفتند 
تو حق نداشتی بگویی آمبولانس بخرند. من چه وزیری هستم که 
نمی توانم آمبولانس خریداری کنم و مریض مردم را نیز نمی    توانم 
مرخص کنم؟ بعد فحش ها را هم باید بخورم.نماینده مردم تبریز، 
اسکو و آذرشهر در مجلس شورای اسلامی گفت: زمانی می توان 
وزیر را استیضاح کرد که اختیار و پول را به آن مسئول داده ای ولی 

نتوانسته مشکل را حل کند
* روحانی همه حرف ها را شفاف بیان کند 

نایب رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: من اگر به جای آقای 
روحانی بودم در جلسه سوال از رئیس جمهور همه حرف هایم را 
به صورت شفاف بیان می کردم. پزشکیان با بیان اینکه همه ما 
وظیفه داریم که به مردم خدمت کنیم نه اینکه به همدیگر گیر 

بدهیم و به دنبال خراب کردن دیگران باشیم، اظهار داشت: اینطور 
نیست که من خوب باشم و دیگری بد، تفاوت زیادی بین ما نیست، 
انصاف نیست که کسی را کاملا سیاه و دیگری را کاملا سفید نشان 
دهیم، همه باید مشکل را بپذیریم و شانه خود را زیر بار قرار دهیم تا 
مشکلات حل شود. این نماینده مردم در مجلس بیان کرد: اگر حکم 
شود که پرده ها باز شود، معلوم نیست در پرونده من یا دیگران چه 
چیزهایی باشد، بهتر است از این گونه حرف ها کمتر مطرح شود 
و در ضمن دست به دست هم دهیم تا مشکلات کشور حل شود، 
مشکل کنونی کشور استیضاح کردن نیست، ۴ سال دیگر می بینیم 

که آیا مشکلات کشور با این استیضاح ها حل شده است یا نه؟.
* دکتر لاریجانی طبق آئین نامه عمل کرد 

وی با بیان اینکه دکتر لاریجانی طبق آئین نامه عمل کرد و 
مطرح کردن تهمت علیه یکدیگر در جلسه علنی مجلس را صحیح 
ندانست، افزود: متاسفانه در بسیاری از مسائل مطابق آئین نامه عمل 
نمی شود. پزشکیان در پاسخ به این سوال که شما به عنوان رئیس 
هیات نظارت بر رفتار نمایندگان برای مسائلی که در جلسه استیضاح 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی رخ داد چه کاری را انجام می  دهید؟، 
گفت: اگر گزارش به هیات بیاید، پیگیری شفافی را انجام می دهیم، 
وقتی که پرده ای پاره شود، بگویند تا بگوییم.نماینده مردم تبریز، 
اسکو و آذرشهر در مجلس با بیان اینکه در ساختار هیات نظارت 

این مشکل به لحاظ شکلی وجود دارد از این جهت که نماینده 
باید نماینده دیگری را ارزیابی کند و از آنجایی که نماینده از دیگر 
نمایندگان رای می گیرد تا عضو هیات نظارت بر رفتار نمایندگان 
شود، در نتیجه با همدیگر کنار می آیند، گفت: ساختار ایراد دارد 
و ربطی به افراد ندارد و نمی تواند قضاوت بی طرفانه داشته باشد. 
پزشکیان در مورد شکایت پورابراهیمی از وی، گفت: من اعلام می 
کنم که بیایند تمام زندگی من را بررسی کنند و زندگی آن ها نیز 
بررسی شود. اگر شکایت آقای پورابراهیمی از من مطرح شود، در 
هیات نظارت بر رفتار نمایندگان یک تیم حضور دارد که موضوع 
را بررسی می کند و من نیز جلسه را ترک می کنم تا تصمیم لازم 
را اتخاذ کنند. وی با بیان اینکه فارغ از موضوع شکایت، من از شما 
خبرنگاران می خواهم که از زندگی من فیلم گرفته و منتشر کنید، 
افزود: من در تهران و تبریز منزل دارم و تمایل دارم از هر 2 خانه 
من فیلم بگیرید. "شنیدن کی بود مانند دیدن"، از منزل من فیلم 
بگیرید و ببنید من و فرزندانم کجا زندگی می کنیم. من گفته ام وضع 
مالی خوبی دارم ولی بروید خانه آن هایی که "ننه من غریبم بازی در 
می آورند را هم ببنید". زندگی خواهر، برادر، قوم و خویش من و این 

افراد را ببنید و اعلام کنید.
* در عرض 3 سال به اندازه 30 سال پول به حسابم پول 

واریز شد
نایب رئیس مجلس با بیان اینکه من به آنچه که دارم شاکرم و 
معتقدم که زیادی دارم، گفت: من بعد از دوران مسئولیتم در وزارت 
بهداشت، در عرض ۳ سال به اندازه ۳0 سال پول به حسابم پول 
واریز شد، بدون اینکه از کسی پول بگیرم. کار می کردم و به حسابم 
پول واریز می    کردند، برای خودم و فرزندانم خانه و باغ خریدم. تازه 
از خودم بدم آمد زیرا تصور   کردم، زندگی نمی کنم اگر این گونه کار 
کنم، بعد از آن دوره نماینده شدم. اگر اکنون هم آنگونه کار کنم به 
حسابم پول واریز می کنند. بروید ببینید افرادی که مانند من پزشک 
هستند، چقدر دریافتی دارند. سوال این است که اگر برخی آقایان 

نماینده مجلس نبودند، چقدر پول به حساب آن ها واریز می شد؟.
نماینده مردم تبریز در مجلس گفت: در وزارت دارایی گفتند، کد 
ملی هر کسی را بدهید، حساب و کتابش را مشخص می کنیم. کد 
ملی خودم را دادم، بسیاری از دارایی های من در آنجا ضبط نشده 
بود، وقتی که اموال من را ندارند، حساب و کتاب اموال سایرین 
چگونه است؟ آن وقت ادعا می کنند که اطلاعات دقیقی داریم، در 
حالی که اینگونه نیست، پس بنا بر آن داده ها، مالیات صحیحی را 

نمی توانند اخذ کنند.

موضع گیری نخست وزیرعراق مبنی بر پایبندی این کشور به تحریم های آمریکا 
علیه ایران، شاید با منطق واقع گرایی در روابط بین المللی سازگار باشد، اما نشان دهنده 
نوعی ناسپاسی و به فراموشی سپردن حمایت های بی شائبه تهران از بغداد در مبارزه 

با تروریسم و تجزیه طلبی است. 
بازار اخبار رسانه ها و شبکه های اجتماعی همچون همیشه داغ است؛ بخشی از 
خبرها استیضاح وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی را اشتباهی به زیان دولت و کشور 
معرفی می کنند و این اقدام نمایندگان مجلس را به عنوان نوعی بازی جناحی در 
حیاط منافع و مصالح ملی زیر سوال می برند، برخی با فرض فساد ساختارمند در کشور، 
دستگاه ها، شخصیت ها و مسوولان و نمایندگان را در این زمینه به چالش می کشند. 
هشتگ های مختلف در واکنش به قتل عام کودکان بی گناه یمنی با پشتوانه و 
سلاح های خریداری شده از مدعیان حقوق بشر و محکومیت این جنایات از سوی 
عاملان و حامیان آن ها تا رفت و امدهای سیاسی مقامات دیپلماتیک، ارزش کاهش لیر 
ترکیه در برابر دلار در نتیجه تحریم های آمریکایی تا اعلام برخی مقامات و شخصیت 
های عراقی در خصوص پایبندی به تحریم های هسته ای طرف ناقض برجام و موضع 
گیری های رسانه ای شخصیت های سیاسی ایرانی در قبال این مواضع؛ نمونه هایی از 

اخباری است که در شبکه های اجتماعی و رسانه ها خودنمایی می کند.
چند روز پیش »حیدر العبادی« نخست وزیر عراق در در پاسخ به سوالی درباره 
بازگشت  تحریم های آمریکا علیه ایران گفت: ما کاملا مخالف تحریم های بین المللی 
هستیم و عراق هزینه سنگینی برای تحریم هایی که به مدت 1۳ سال علیه آن اتخاذ 

شد، پرداخت کرد.
وی افزود: ما تحریم ها را یک خطای اساسی و استراتژیک می دانیم و با آن همراهی 
نخواهیم کرد، ما مخالف تحریم  هستیم اما به منظور حمایت از ملت مان به آن پایبند 

خواهیم بود. این اظهار نظر العبادی اما با واکنش هایی روبرو شد به طوری که »محمود 
صادقی« نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی در واکنش به این نظر توئیت 
کرد: دولت عراق مطابق ماده 6 قطعنامه 596، یکهزار و صد میلیارد دلار بابت غرامت 
خسارات مستقیم جنگ تحمیلی به ایران بدهکار است ؛ دولت ایران به لحاظ تنگناهای 
مردم عراق در مطالبه این غرامت تعلل کرده است؛ اکنون نخست وزیر عراق به جای 

جبران، با تحریم های ظالمانه علیه مردم ایران همراهی می کند.
شماری از کاربران به دیدگاه های مختلف به این توئیت واکنش نشان دادند؛ برخی 
گذشت از حق مسلم مردم را مستلزم برگزاری رفراندوم بیان کردند و برخی دیگر با 
عنوان درس های سیاست العبادی؛ ارجحیت و اولویت منافع ملی را در سیاست ضرورت 

دانسته و متحد استراتژیک را پول معرفی کنند و بس.
با وجود این اظهار نظرهای دوسویه اما برخی مقامات و شخصیت عراقی، اظهار نظر 
العبادی را در منطق سیاسی، شرعی و انسانی غیر قابل توجیه می دانند در همین زمینه 
»شیخ جلال الدین الصغیر« یکی از رهبران مجلس اعلای عراق در بیانه ای با طرح 
چند سوال از نخست وزیر این کشور نسبت به موضع او برای پایبندی به تحریم های 

علیه ایران واکنش نشان داد.
این مقام عراقی افزود: موضع نخست وزیر عراق نسبت به تحریم های ظالمانه آمریکا 
علیه ایران مبنی بر پایبندی به تحریم های ظالمانه آمریکا مرا متعجب کرد، من نمی 
دانم با چه منطق سیاسی، شرعی یا انسانی و ملی می شود موضع وی را توجیه کرد 
و جای تعجب دارد العبادی اینگونه موضع گیری می کند در حالی که اتحادیه اروپا و 

چندین کشور با این تحریم ها مخالفت کردند.
همچنین »ناظم دباغ« نماینده اقلیم کردستان عراق در ایران نیز اظهارات اخیر 
حیدرالعبادی نخست وزیر این کشور در ارتباط با اجرای تحریم های آمریکا علیه ایران 

را عجولانه عنوان کرد.
در عین حال علقه های اقتصادی،فرهنگی و سیاسی دو ملت آن قدر عمیق هست 
که این اظهارات تاثیر قابل اعتنایی بر این مناسبات نداشته باشد. به رغم اظهارات 
العبادی یک شرکت عراقی واردات خودرو از ایران گفته است:دولت عراق از آمریکا 

تقاضای معافیت برای واردات بعضی قطعات لازم در تولید خودرو کرده است.
کما اینکه در همین روزها بسیاری از شخصیتهای سیاسی مذهبی و فرهنگی عراقی 
در مقابل این اظهارات موضع گیری کردند و با اشاره به حمایت های مستمر ایران از 
عراق در تمام سال هایی که این کشور درگیر تروریسم و افراطی گری داعش بود، بر 

ضرورت قدردانی از ملت وحکومت ایران تاکید کردند.
گذشته از علقه های فرهنگی و عاطفی بین دو ملت برخی صاحب نظران پایبندی 
عراق به تحریم های آمریکا علیه ایران را بیش از هر چیز به زیان عراق تحلیل می کنند؛ 
زیرا علاوه بر مبادلات تجاری به ویژه درحوزه واردات از ایران، گردشگری دینی عراق 
نیز به سبب وجود زائران عتبات عالیات زیان هنگفتی خواهد دید؛ مساله ای که نه تنها 
از نظر اقتصادی بلکه به دیگر ابعاد غیراقتصادی هم این کشور را در تنگنا قرار می دهد. 
زیرا ایران با وجود تجربه هشت سال تجاوزگری رژیم بعث به خاک ایران، از سال های 
پس از اشغال عراق توسط آمریکا و سپس تروریسم تکفیری داعش حسن همجواری را 

در حق این کشور به جا آورده است.
در هر صورت و به باور برخی ناظران مسائل عراق اگر چه موضع العبادی در پارادایم 
واقع گرایی در روابط بین الملل، معقول و منطقی به نظر می آید اما بر اساس مناسبات 
همجواری چندین ساله دو کشور و حمایت های صادقانه دولت و ملت ایران از عراق، 
چنین موضع گیری بیش از هر چیز از سرناسپاسی است تا منطق دیپلماتیک و پارادایم 

واقع گرایی. 

در نشست مشترک خبری با روسای کشورهای ساحلی دریای خزر؛ 

روحانی: هیچ نیروی خارجی نمی تواند در دریای خزر رفت و آمد کند 

در گفت وگو نایب رئیس مجلس مطرح شد

چرا پزشکیان طرح سوال از احمدی نژاد را امضا کرد؟

ناسپاسی ازحمایت های بی شائبه ایران در مبارزه با تروریسم 

العبادی و دوگانه واقع گرایی

مردم از منجی خودخوانده توقع معجزه ای ندارند

»مسیح  بی معجزه«
»شاید بهترین راه این باشد که دیگر ادامه ندهید. بهترین کار عذرخواهی از مردم و 
واگذاری صحنه به خود مردم است...ملت کلا ناراضی است، به خصوص از دولت. مردم 
دیگر قبول ندارند دولت را. قوای دیگر را هم قبول ندارند.« این اظهارات اخیر رئیس جمهور 
سابق خطاب به رئیس جمهور فعلی و دیگر مسئولان است. محمود احمدی نژاد این روزها 
می خواهد در قامت یک اپوزیسیون ظاهر شود؛ مخالف تمام وضع موجود و خواهان 
تغییرات اساسی. اما آیا می توان نقش جدید او را باور کرد؟چند ماهی است که بیانیه های 
آتشین می دهد. با ویدیوهای چند دقیقه ای خود شدیدترین انتقادات را نثار قوای سه گانه 
کشور می کند. قوه قضاییه را ظالم می خواند و خواستار استعفای روسای قوا است. محمود 
احمدی نژاد در آخرین صحبت خود از قول مردم خواسته که حسن روحانی از سمت خود 
کنار رود. او تلاش می کند خود را ناجی ایران و نماینده اصلی مردم معرفی کند.در اوضاع 
فعلی کشور شاید کمتر کسی باشد که از وضع موجود اظهار رضایت کند. این روزها همه 
نسبت به اتفاقاتی که در جریان است اعتراض و انتقاد دارند. عده ای در رسانه ها، بعضی ها 
در فضای مجازی و تعدادی در کف خیابان به اعتراض به وضع موجود مشغولند. وضعیت 
بازار، قیمت ارز و طلا، بیکاری، گرانی، رکود تورمی و بسیاری مشکلات دیگر قطعا ناشی 
از سوءمدیریت است. دولت دوم روحانی قطعا عملکرد ضعیف تری نسبت به دولت اول 
او داشته و بسیاری از وزراء و مدیران دولت عملکرد مطلوبی نداشته اند.با این وجود چرا 
انتقادات و خواسته های محمود احمدی نژاد با واکنش منفی و اعتراض بسیاری از همان 
معترضان به وضع موجود مواجه شده است؟ چرا صدای احمدی نژاد صدای ملت تلقی 
نشده و خیلی ها اتفاقا انگشت اتهام خود را به سوی او نشانه گرفته اند؟احمدی نژاد هشت 
سال از سال های ۸۴ تا 92 ریاست قوه مجریه را بر عهده داشت؛ رییس همان دولت ها 
امروز از رئیس جمهورش می خواهد که خود را کنار بکشد. بسیاری از کارشناسان و مردم 
وضعیت آشفته امروز را نتیجه افتضاح مدیریتی هشت ساله دوران محمود می دانند اما خود 
او گویا آلزایمر گرفته و گمان می کند مردم هم به این بیماری دچار شده اند. شاید مرور 
برخی اتفاقات دوران هشت ساله احمدی نژاد به او و اندک اطرافیان طرفدارش یادآوری 
کند که اگر بر فرض، روحانی و دولتش هم کنار بروند کسی به آنها به چشم ناجی کشور 
نگاه نخواهد کرد.1- واردات گسترده برای مهار تورم2 -عقب ماندگی از اهداف چشم انداز. 
۳ - تبدیل صندوق توسعه ملی به صندوق نذری. 5- واردات خودروهای لوکس با  ارز  
دولتی. 6- رشد بی سود شاخص بورس. 7-  افت سرمایه گذاری در بخش های مولد. 
۸- تنزل رتبه ایران در   رتبه فساد. 9- تبدیل شدن به نفتی ترین دولت تاریخ ایران. 
10- نابود کردن منابع آب کشور برای کسب محبوبیت. 11- رشد قارچ گونه موسسات 
مالی و بانک  ها. 12- چرخش تجاری از  اروپا به آسیا. 1۳- رکورد برگشت 70 هزار چک 
در  روز. 1۴- عمیق ترین رکود تورمی تاریخ. 15- ناپدید شدن مقادیر زیادی از پول نفت 
از جمله یک دکل نفتی. 16 - ولخرجی های داخلی و خارجی بی حساب و کتاب. 
17- تورم 900 درصدی قیمت زمین. 1۸-  رشد 29۸ درصدی قیمت دلار. 19 - رشد 
2۴0درصدی قیمت پراید و رشد افسارگسیخته قیمت اتومبیل. 20- 9 برابر شدن قیمت 
بنزین. 21 -  6.5 برابر شدن خط فقر. 22-  شاخص فلاکت   57 درصدی. 2۳ - ۴۸0 
هزار  میلیارد تومان طرح عمرانی نیمه تمام. 2۴- انحلال 2۸ شورا در یک روز. 25-  انحلال 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور. 26- رشد 5۴0 درصدی نقدینگی. 27- جهش 
تورم از تک رقمی به ۴5 درصد، رشد ۳/17 درصدی مطالبات معوق. 2۸ - سر برآوردن 
مفسدینی مثل بابک  زنجانی، مه آفرید امیرخسروی و ... و به وجود آمدن مافیاهایی مانند 
جمشید بسم الله. و بسیاری معضلات دیگر اقتصادی که همچنان اقتصاد کشور را رنج 
می دهد از نتایج سوءمدیریت دوران هشت ساله محمود احمدی نژاد است که به نظر می 
رسد اگر مدیریتی صورت نمی گرفت وضعیت به مراتب بهتر از این نوع مدیریت عجیب 
و غریب می شد.در سیاست داخلی و خارجی هم کم و بیش وضعیت به همین منوال 
بود. در پایان دولت دهم تقریبا روابط خارجی بیشتر کشورها با ایران تعطیل و یا در حال 
تعطیلی بود، قطعنامه های پیاپی شورای امنیت سازمان ملل علیه جمهوری اسلامی صادر 
می شد که باعث فشار  هرچه بیشتر بر مردم ایران شده بود، اما آقای رئیس جمهور آن ها 
را کاغذپاره می خواند،   عملا سهم نفت ایران به اعراب اوپک تقدیم شده بود، بعد از سال 
۸۸ کشور با بزرگترین بحران امنیتی خود مواجه شد و برای مدت زیادی هزاران نفر در 
خیابان ها به حضور احمدی نژاد به عنوان رئیس دولت اعتراض داشتند، بسیاری از احزاب 
به تعطیلی کشانده شدند، مخالفت با مراجع تقلید و خانه نشینی 11 روزه احمدی نژاد 
به نوعی مخالفت وی یا ولی فقیه تلقی شد، حضور جریان انحرافی در حلقه اصلی یاران 
وی باعث دوری بسیاری از اصولگرایان که حامی او بودند از وی شد، دستگیری و زندانی 
شدن بسیاری از فعالین سیاسی و اجتماعی در دوران او اتفاق افتاد و بسیاری حوادث 
ریز و درشت سیاسی دیگر که باعث چندپاره شدن جامعه و دشمنی بسیاری از مردم 
با یکدیگر و از بین رفتن وحدت موجود در کشور شد در همان دوران هشت ساله اتفاق 
افتاد.مباحث فرهنگی و اجتماعی دوران احمدی نژاد هم دست کمی از سایر اتفاقات کشور 
نداشتند. هنوز هم اهالی رسانه به خاطر دارند معاون مطبوعاتی دولت مردی که این روزها 
از آزادی بیان سخن می گوید و دفاع می کند چه برخوردی با مدیران مسئول رسانه ها 
و خبرنگاران داشت و حتی به کار بردن عنوان "گرانی" در تیتر اخبار ممنوع بود! بسیلری 
از فیلمسازان و هنرمندان، نویسندگان و فعالان فرهنگی و اجتماعی به نوع برخوردهای 
دولتی ها و ممیزی شدید اعتراض داشتند و کشور از لحاظ فرهنگی هر روز ضعیف تر می 
شد. ادبیات احمدی نژاد و یاران نزدیکش به خصوص در جریان مبارزات انتخاباتی سال ۸۸ 
به نوعی دروغگویی، تهمت زدن، متهم کردن بدون ارائه سند و بی آبرو کردن افراد را در 
جامعه نهادینه کرد که باعث بسیاری از مشکلات اخلاقی آینده شد.بررسی هر کدام از این 
اقدامات دولت احمدی نژاد و تبعاتی که برای کشور داشته می تواند به یک گزارش مفصل 
و البته تلخ تبدیل شود این ها تنها بخشی از نوع مدیریت و یا به بیان بهتر سوءمدیریت 
دوران هشت ساله ریاست جمهوری مردی است که امروز تلاش می کند با فرار به جلو 
برای آن که در مقام متهم ننشیند و بدهکاری بزرگ خود را به مردم ایران نپردازد، در 
مقام طلبکار نشسته و سعی می کند خود را منجی کشور نشان دهد.محمدعلی وکیلی 
نماینده مجلس درباره اقدامات اخیر  احمدی نژاد می گوید: »اگر به خاطر میزان تقصیر 
در وضع موجود روحانی باید استعفا دهد، احمدی نژاد باید به  عنوان عامل اصلی فریز 
شدن مناسبات خارجی، بهم ریزی ساختارها، فروپاشی اخلاق، نابودی نسل دهه 60، 
نهادینه سازی دروغ در اداره کشور، به باد دادن صدها میلیارد دلار، به وجود آوردن بحران 
۸۸ و ایجاد شکاف عمیق میان حاکمیت و مردم و نخبگان، باید اعدام می شد! اکنون نیز 
آزادی عملِ او برغم این سیاهه  عملکرد و درحبس و حصر ماندنِ بزرگان این نظام، خود 
مهم ترین دلیل بر بی اعتمادیِ روزافزونِ مردم شده است. وقتی احمدی نژاد را در حالی 
می بینم که از مشکلات کنونی می گوید و برای مردم دل می سوزاند، به  ناگاه یاد این مصراع 
می افتم که "خود میکشی ای حافظ، خود تعزیه میداری".«غلامرضا تاج گردون دیگر 
نماینده مجلس با اشاره به اظهارات اخیر احمدی نژاد، اظهار می کند: »احمدی نژاد همانند 
سال های گذشته همچنان یک پدیده است. در سال 91 و در دولت او ارز سه برابر شد. ما 
آن زمان سوال از رئیس جمهوری را مطرح کردیم، ایشان گفته بود اگر این سوال را مطرح 
کنید من در مجلس برخی حرف ها را می زنم، گفتند سوال را مطرح نکنید. ما هم گفتیم 
مصلحت نیست و آن را مطرح نمی کنیم اما در زمان استیضاح وزیر کار ایشان آن حرف ها 
را زد و از آن روز تا حالا هم مرتب همین حرف ها را می زند.«وی ادامه می دهد: »اگر 
آقای احمدی نژاد امروز چنین صحبت هایی را مطرح می کنند به نظرم باید ریشه اش را در 
آنهایی دنبال کنیم که در سال ۸۸ پشت سر این آدم آمدند و او را پررو کردند یا کسانی 
که در سال ۸۴ او را در بلندی نشاندند و حالا هر کاری می کنند، نمی توانند او را پایین 
بیاورند و با او برخورد هم نمی کنند. مردم کلا به این موضوع مشکوک هستند، من هم 
مشکوکم. اگر من این حرف یا نصف این حرف ها را بزنم حتی با وجود مصونیت سیاسی 
نمایندگی و در صورتی که این حرف ها را در مجلس بزنم چه برخوردی با من خواهد 
شد؟ او که مصونیت سیاسی هم ندارد اما همه را دزد می خواند و حتی می گوید چرا با 
این افراد برخورد نمی شود یا چرا رئیس قوه قضاییه فلان کار را نمی کند. ممکن است 
مردم هم فکر کنند حتما او چیزی در چنته دارد و او هم از فضایی که به وجود می آید 
حداکثر سوءاستفاده را می کند و حرف هایی را می زند که خودش هم می داند غلط است.«

رییس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس همچنین خاطرنشان می کند: »وضعیت 
زمان آقای احمدی نژاد بخصوص در دور دوم ریاست جمهوری ایشان وحشتناک بود 
اما متاسفانه حافظه تاریخی ما قدری ضعیف است. الان احمدی نژاد و رضا پهلوی هر 
دو یک حرف را می زنند با این تفاوت که احمدی نژاد اینجا نشسته و او در آمریکاست. 
مردم می خواهند با چه کسی همراهی کنند؟ با احمدی نژاد؟ اگر نسل نو بخواهد کسی 
را انتخاب کند کدام یک را انتخاب می کند؟«وی با بیان اینکه "احمدی نژاد از سوی 
یک جریان سیاسی درون حاکمیت حمایت می شود"، عنوان می کند: »این جریان، 
 جریانی است که روبروی دولت قرار دارد و خواسته یا ناخواسته ریشه حکومت را می زند؛ 

احمدی نژاد خواسته و برخی از کسانی که از این حرف ها خوششان می آید ناخواسته.«
محمود احمدی نژاد این روزها و به خصوص پس از جایگاهش در انتخابات ریاست 
جمهوری 96 هر روز از نظام فاصله بیشتری گرفته و برخی اوقات چنان اظهارات 
ساختارشکنانه ای می کند که اپوزیسیون خارج نشین هم آن ها را بیان نمی کنند. به نظر 
می رسد او تلاش می کند با شوریدن علیه هر دو جناح اصلی کشور و قوای سه گانه خود 
را مخالف کلیت موجود نشان دهد و با برجسته کردن مشکلات کشور که بسیاری از آن ها 
مولود و میراث دوران هشت ساله خود او هستند، خودش را منجی کشور و در کنار مردم 
نشان دهد.با توجه به کارنامه هشت ساله مدیریت احمدی نژاد و یارانش که بسیاری از 
آن ها یا در زندان به سر می برند و یا طعم زندان را چشیده اند، مردم که بحق از وضعیت 
موجود ناراضی هستند قطعا دچار آلزایمر نشده اند و با وجود این که گفته می شود مردم 
حافظه تاریخی ضعیفی دارند اما آنقدرها هم حافظه شان ضعیف نشده که شاهکارهای 
مدیریت »معجزه هزاره سوم« را که هنوز با آن دست و پنجه نرم می کنند از یاد ببرند و 
از این منجی خودخوانده توقع معجزه ای ندارند؛  چراکه تجربه هشت ساله نشان داده او 

"مسیح بی معجزه" است.

نکتـه
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بدان كه از ديده 
خدا پنهان نيستى. 

پس بنگر كه چگونه اى
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بلایی به نام نقدینگیکاریکاتور

طرح:  عليرضا ذاكرى

نامحـرمانه
باهنر: خدا آخر و عاقبت احمدی نژاد را به خیر کند

باهنر درباره شعار عبور از روحانی نیز گفت: اولین کسی که شعار عبور از روحانی را مطرح کرد 
احمدی نژاد بود و امیدوارم خداوند آخر و عاقبت همه ما را ختم به خیر کند اما در جریان های سیاسی 
کسی که پروژه عبور از روحانی را مطرح کرد دوستان تند اصلاح طلب بودند و در همان زمان من 
بلافاصله موضع گیری کردم و گفتم اصلا مسئله کنار گذاشتن دولت کار درستی نیست فارغ از اینکه 
روحانی بر سرکار باشد یا خیر؟ این گونه هیجان ها برای نظام سم است.او در ادامه انتقاد به شعار عبور 
از روحانی گفت: الان کسی که می گوید باید از آقای روحانی عبور کنیم کم عقل است یا سوء نیت 
دارد، حتما اینکه بخواهیم از آقای روحانی عبور کنیم یا دولت تغییر کند اصلا گزینه مناسبی نیست 
اما دولت باید یک خانه تکانی داشته باشد زیرا برخی از وزراء خسته هستند و حوصله کارکردن ندارند 
و من خبری شنیدم که برخی از آقایان به آقای روحانی گفته اند که ما نمی توانیم در زمان بحران کار 
کنیم و بگذارید شخص دیگری بیاید و آقای روحانی گفته اند که اشکالی ندارد کار کنید. بنابراین باید 

نقد کنیم و البته از دولت حمایت کنیم تا مسائل و مشکلات حل شود.

جریان قالیباف مانیفست »نواصولگرایی« را تدوین کرد
محمدصالح مفتاح عضو شورای مرکزی جمعیت پیشرفت و عدالت ایران اسلامی، اظهار داشت: 
یکی از موضوعات اساسی و مهم ما در دوره جدید فعالیت جمعیت پیشرفت و عدالت که از اسفندماه 
سال 96 آغاز شد، مساله »نواصولگرایی« به عنوان مساله ای محوری و گفتمانی بوده است. به نظر 
ما، موضوع »نواصولگرایی« مساله ای نیست که صرفا به یک گروه سیاسی وابسته باشد. نواصولگرایی 
در حقیقت پاسخ به سوالاتی است که باید در آسیب شناسی جریان اصولگرایی از خود بپرسیم. 
افراد تاثیرگذار در جریان اصولگرایی باید پیرامون موضوعات مبتلابه روز، بحث کنند تا با ایجاد 
تفاهم، ایرادات جریان اصولگرایی حل شود.به دلایل مختلف تاریخی، »جریان سوم« هیچ گاه در ایران 
شکل نخواهد گرفت، ما نمی خواهیم جریان سوم باشیم بلکه می خواهیم بر مبنای اصولگرایی، بنای 
جدیدی ایجاد کنیم. ما همچنین سعی کرده ایم در تهیه و تدوین این مانیفست، نظر افراد مختلفی را 
اخذ کنیم.باید دست افراد زالوصفتی که به اقتصاد کشور چنگ می زنند را کوتاه کنیم؛ به قول آقای 

قالیباف، بسیاری از ۴ درصدی ها باید دست از منافع مردم بردارند.

فرزندان محمدجواد ظریف کجا زندگی می کنند؟ 
محمدجواد ظریف وزیرامورخارجه کشورمان به کمپین فرزندت کجاست پیوست. وزیر خارجه 
گفته است؛ "پسرم لیسانس برق و فوق لیسانس مدیریت بازار دارد و با همسر و دخترش در تهران 
زندگی می کنند و استخدام هیچ جایی نیست و در حوزه مدیریت بازار، کار مشاوره ای انجام می دهد. 
دخترم طراح داخلی است و با همسر و دخترش در تهران زندگی می کنند و بیشتر به تربیت 
فرزندش مشغول است و برخی اوقات طراحی داخلی برای دوستان و اقوام انجام می دهد. دامادم 
فوق لیسانس مدیریت دارد و مدیر یک شرکت خصوصی است. عروسم دکترای نانوتکنولوژی دارد 
و بیشتر به تربیت فرزندش مشغول است و به طور پاره وقت در دانشگاه فعالیت دارد. خدا را شاکرم 
که فرزندانم بدنبال خاتمه ماموریت من در سازمان ملل متحد، تحصیلاتشان را فورا به اتمام رسانده 
و بیش از 6 سال است که به ایران بازگشته اند و همراه خانواده هایشان در تهران ساکن و مشغول 

به کار هستند."

پزشکیان، زندگی شخصی اش را رو کرد
مسعود پزشکیان نایب رئیس مجلس شورای اسلامی در صفحه اینستاگرام خود در رابطه با 
زندگی شخصی و فرزندانش نوشت:من چهار فرزند داشتم که یکی از آن ها فوت کرده است و سه 
 PHD فرزند دیگر دارم. همچنین سه نوه دارم که به زودی چهار نوه می شوند.یکی از فرزندانم مدرک
فیزیک خود را با معدل بالای هفده از دانشگاه شریف اخذ کرده و اکنون عضو هیات علمی دانشگاه 
سهند است. یکی دیگر از فرزندانم در حال گذراندن پایان نامه در مقطع PHD در رشته برق کنترل 
است که بورسیه خارج بود ولی اکنون در ایران است.دخترم نیز مدرک کارشناسی ارشد شیمی خود 
را از دانشگاه شریف اخذ کرده و کارمند جم است که این همه داد و بیداد کردند!! دخترم حدود شش 
سال پیش کارمند جم شده و حدود چهارمیلیون تومان حقوق دریافت می کند. ایشان نه رئیس است 

و نه عضو هیئت مدیره، آیا این شغل دختر من خارج از عرف است؟!!

مدرک شهردار کرج باطل است
رئیس شورای شهر کرج با اعلام اینکه مدرک کارشناسی ارشد شهردار منتخب کرج باطل شده 
است گفت: پایان نامه آقای احمدی نژاد کپی یک طرح تحقیقاتی است که به سفارش شورای شهر و 
شهرداری کرج توسط دانشگاه خوارزمی انجام شده و به امانت در اختیار شهرداری قرار داشته است.

محمد نبیونی در گفت و گو با خبرنگار ایسنا اظهار کرد: براساس مستنداتی که سازمان مربوطه و 
کمیسیونی که در ارتباط با موضوع مدرک تحصیلی آقای احمدی نژاد به ما اعلام کرده ؛ مدرک ایشان 
باطل شده است.نبیونی افزود: پایان نامه کارشناسی ارشد آقای احمدی نژاد کپی یک طرح تحقیقاتی 
است که برای شهرداری انجام و هزینه های آن نیز پرداخت شده و به عنوان امانت در اختیار شهرداری 
قرار داشته تا در اجرای پروژه ها بهره برداری شود نه بهره برداری شخصی و نوشتن پایان نامه آن هم 
بدون ذکر منبع است. این مسئول در خصوص وضعیت شهردار کرج با به وجود آمدن این موضوع 
نیز گفت: تعیین تکلیف این موضوع بر عهده وزارت کشور است؛ وزارت کشور هنوز چیزی به ما اعلام 
نکرده و منتظریم که بررسی های خود را انجام دهد و یا با ابلاغ حکم و یا رد صلاحیت به ما نتیجه 
را اعلام کند.وی اعلام کرد: شورای شهر به مباحث حقوقی این موضوع ورود نمی کند و این موضوع 

در حوزه دادستانی و دادگاه است.

سرپست وزارت کار برای خود جانشین گذاشت
انوشیروان محسنی بندپی روز گذشته در حالی از سوی رئیس جمهور طی حکمی به عنوان 
سرپرست وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی منصوب شد که هنوز رئیس سازمان بهزیستی کشور 
بوده است.وی به همین دلیل اولین انتصاب خود را در این سمت انجام داد و طی حکمی پهبد 
پورشبانان را به عنوان جانشین رئیس سازمان بهزیستی کشور منصوب کرد.پورشبانان در شرایطی 
به این سمت منصوب شده که تا کنون به عنوان قائم مقام محسنی بندپی در سازمان بهزیستی 

مشغول به کار بوده است.

کنایه لاریجانی به احمدی نژاد 
علی لاریجانی رییس مجلس شورای اسلامی  دیروزدر مراسم افتتاح بزرگترین نمایشگاه 
توانمندی های صنایع کوچک ایران با اشاره به اقدامات انجام شده برای بهبود فضای کسب وکار به 
خصوص صنایع کوچک و متوسط گفت: در شرایط سخت فعلی عده ای به جای همکاری و کمک به 
وفاق ملی به خاطر منافع سیاسی نازل شان، نقش اپوزیسیون به خود می گیرند که انگار از کره مریخ 

آمده اند. در شرایط سخت باید نگاه مسئولانه و طبیبانه داشت.

آب را بیهده 
مصرف  نکنیم 

اگر آبی مانده است
یا هنوز 

قطره ای آب لب برگ گل یاسمنی است
که از آن زنجره ای می نوشد

و اگر لانه مرغی به سر شاخه یک خاربنی است 
جوجه ها چشم به راه آبند
آب را بیهده مصرف نکنیم 

و اگر آب نباشد روزی، من و تو میمیریم 
حتی تو و من 

آب سرچشمه الطاف خداست 
آب سرمنشاء آبادانیست 

و اگر ما و شما 
دستو دلبازی در مصرف این آب کنیم 

در آینده دور
نه درختی برجاست

نه نشانی ز گل و سبزه و ریحان پیداست
و بدان 

نسل آینده ما 
وارث شومی و بیرحمی اصراف شماست

و چه زیبا گفت سهراب عزیز
آب را گل نکنیم

و من امروز تمنا دارم
پس تو ای جان و دلم 

می زنم بوسه به دستان شما 
و تمنا دارم 

آب را بیهده مصرف نکنیم 

دلنوشته 

مدیرعامل شرکت مخابرات منطقه 
قم گفت: استان قم جز پنج استان برتر 
زیرساخت  و  بسترها  ایجاد  در  کشور 

های مخابراتی است. 
با  یکشنبه  روز  دهناد  سیداسدالله 
حضور در روزنامه ایمان و دیدار با هیات 
تحریریه این روزنامه با تبریک روزخبرنگار 
اظهارداشت: شرکت مخابرات استان قم 
در سال 95 موفق به کسب رتبه اول در 
ایجاد زیرساخت های مخابراتی و ارتباطی 

در کشور شده است.
حال  در  کرد:  نشان  خاطر  وی 
حاضر یک هزار و ۴00 کیلومتر فیبر 
نوری در استان قم کشیده شده است 
این  از  بیشتر  برداری  بهره  امکان  و 
متقاضیان  نیاز  با  متناسب  خدمت 

فراهم است.

* تلفن ثابت به روز درقم  واگذار 
می شود

واگذاری  بودن  روز  به  بیان  با  وی 
خطوط تلفن ثابت به متقاضیان افزود: 
همچنین 270فیش تلفن ثابت در نوبت 
دهی جاری است که طی چند روز به 
متقاضیان واگذار می شود این در حالی 

است که در برخی استان ها صف انتظار 
واگذاری این خطوط  به چند ماه می 

رسد.
بخش  در  گفت:  ادامه  در  دهناد 
 160 تا   150 نیز  پرسرعت  اینترنت 
تلفن  خطوط  از  اینترنت  به  مشترک 
ثابت بهره مند هستند و همچنین 1۴9 
روستا دارای تلفن خانگی است که در 
صورت تقاضایی برای اینترنت پرسرعت 

این امکان در روستاها نیز فراهم است.
نیز  داد: در سطح کشور  ادامه  وی 
در زمینه همراه اول 100 میلیون سیم 

کارت به متقاضیان واگذار شده که در 
کارت  سیم  میلیون   6۸ حاضر  حال 

همراه اول در کشور فعال است.
عضو هیئت  مدیره  شرکت همراه 
مجموعه  امروزه  کرد:  تاکید  اول 
بسترهای مخابراتی و ارتباطی با زندگی 
مردم گره خورده است و این بسترها و 
خدمات موردنیاز همه مردم و مسئولین 

است.
وی در بخش دیگری از سخنان خود 
به شباهت های کار رسانه و مخابرات 
اشاره کرد و افزود: رسانه ها برای انجام 

فعالیت خود نیازمند استفاده از خدمات 
به روز سرویس های مخابراتی هستند.

* میزان بهره برداری از بسترهای 
مخابراتی متناسب با سرمایه گذاری 

ها نیست
های  سیستم  کرد:  تصریح  دهناد 
مخابراتی ایجاد شده در کشور و حتی 
استان قم مطابق به سیستم های نوین 
و  است  پیشرفته  کشورهای  دیگر  در 
بهره  برای  آن  لازم  های  زیرساخت 
میزان  ولی  شده  ایجاد  مردم  برداری 
بهره برداری از این خدمات متناسب با 
سرمایه گذاری در این بخش ها نیست.

وی با اشاره به تاثیرگذار بودن روزنامه 
این  گفت:  قم  استان  سطح  در  ایمان 
روزنامه می تواند در زمینه اطلاع رسانی، 
فرهنگسازی، معرفی و اعتمادسازی مردم 
در بهره برداری بیشتر از خدمات مختلف 
مخابراتی نقش موثری ایفا کند. وی در 
پایان با اشاره به اینکه بیش از ۸0 درصد 
از امورات زندگی مردم از طریق موبایل 
در  ها  رسانه  بنابراین  شود  می  انجام 
فرهنگسازی واطلاع رسانی دراین زمینه 

نقش حائز اهمیتی دارند.

مدیرعامل شرکت مخابرات منطقه قم :

قم جز پنج استان برتر کشور در ایجاد زیرساخت های مخابراتی است

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد

راه اندازی نخستین بوستان 
بدون چمن کشور در قم 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با تاکید بر اینکه 
نظارت ها بر روند آبیاری فضای سبز افزایش یافته است، گفت: انتظار ما از 
رسانه ها و شهروندان این است که بجای انتشار مطالب علیه شرایط آبیاری 
فضای سبز، مشکلات را به کارشناسان سازمان اطلاع دهند تا به سرعت 

مشکل حل شود.
پیام جوادیان در نشست تخصصی مدیریت آبیاری فضای سبز شهر قم 
که به همت سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری در راستای کاهش 
هدررفت آب و مدیریت و بهینه سازی مصرف با حضور کلیه روسای ادارات 
و کارشناسان فضای سبز مناطق و سازمان ها و دست اندرکاران فضای سبز 
شهر برگزار شد، اظهار کرد: در همه دنیا به سمت بهینه سازی مصرف آب 
می روند و ما هم از این مساله مستثنی نیستیم؛ ما در  آبیاری فضای سبز ۳0 
درصد کم آبیاری داریم و این بدان معناست که پوشش های گیاهی فضای 
سبز شهر قم ۳0 درصد کمتر از نیاز واقعی خود آبیاری می شوند. وی با تاکید 
بر اینکه انتظار ما از رسانه ها و شهروندان این است که بجای انتشار مطالب 
علیه شرایط آبیاری فضای سبز مشکلات را به کارشناسان سازمان اطلاع 
دهند تا به سرعت مشکل حل شود، گفت: کما اینکه بسیاری از شهروندان 
این کار را با ارتباط با سامانه 1۳7 انجام می دهند و به سرعت کارشناسان 
سازمان در جهت رفع مشکل اقدامات لازم را انجام می دهند.جوادیان با 
بیان اینکه در راستای جلوگیری از هدررفت آب در فضای سبز پلیس 
فضای سبز وارد عمل شده و بخشی از وظایف آنها کاهش یافته و متمرکز 
در یافتن نقاط هدررفت آب شده اند، خاطرنشان کرد: استهلاک سیستم 
آبیاری، سهل انگاری کارگران فضای سبز، اشکال در طراحی سیستم آبیاری 
و... از جمله مسائلی است که هدررفت آب را موجب می شود و در این 
راستا برنامه ریزی هایی صورت گرفته است که از جمله این اقدامات آموزش 
کارگران فضای سبز است که به زودی برگزار می شود.وی با تاکید بر اینکه 
نظارت ها بر روند آبیاری فضای سبز افزایش یافته است، بیان کرد: بخش 
قابل توجهی از چمن حذف شده و نخستین بوستان بدون چمن کشور را 
راه اندازی کردیم که بوستان شهدای آذر است.مدیرعامل سازمان پارک ها 
و فضای سبز شهرداری قم با بیان اینکه هزینه های آبیاری فضای سبز در 
شهر قم بسیار زیاد است و بخشی از این کار نیز با استفاده از آب شرب انجام 
می شود، تصریح کرد: مقرر شده با حفر چاه این کار را به صفر برسانیم، 
همچنین استفاده از پساب در دستور کار سازمان است و تصفیه خانه ثانویه 

پساب در حال راه اندازی است.
 

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امور خدمات شهری شهرداری :

برچسب های تبلیغاتی 
از سیمای شهر قم پاکسازی می شود

 مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امور خدمات شهری شهرداری قم از 
عملیات پاکسازی و امحای برچسب های تبلیغاتی در سطح شهر خبر داد.

سید محسن میرهادی با اشاره به مشکلات بصری در شهر قم، افزود: 
ایجاد نازیبایی بر دیوارهای واحدهای مسکونی بعنوان یکی از مشکلات 
بصری در سیما و منظر شهری علاوه بر دست اندازی به حقوق شهروندی، 
موجب ایجاد خسارت برای شهروندان و تحمیل هزینه های گزاف برای 
پاکسازی این تبلیغات غیر اصولی به شهرداری خواهد شد.وی ادامه داد: 
شهرداری ضمن هشدار به شرکت ها و نمایندگی هایی که موجب این عمل 
نامناسب می شوند اعلام می دارد؛ پیگرد و برخورد شدید قانونی با مرتکبین 
اعمال خواهد شد.مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امور خدمات شهری 
شهرداری قم گفت: انجام تبلیغات با این روش که اکثراً توسط بعضی از 
شرکت های خصوصی انجام می شود، به هیچ عنوان مورد پسند شهر و 
شهروندان نیست و از فرهنگ شهری به دور است.میرهادی ادامه داد: در 
راستای رفع مشکلات و ناهنجاری های دیداری و اجتماعی طرح پاکسازی و 
امحاء برچسب ها به صورت مستمر و روزانه توسط نیروهای خدمات شهری 
مناطق هشتگانه انجام می شود.وی تأکید کرد: بر اساس ماده 92 قانون 
شهرداری ها آمده است؛ نوشتن هر نوع مطلبی یا الصاق هر نوشته ای بر 
روی دیوارهای شهر که مخالف مقررات شورای اسلامی شهر باشد ممنوع 
بوده مگر در محل هایی که شهرداری برای نصب و الصاق اعلانات معین 
می کند و در این محل ها فقط باید به نصب و الصاق آگهی اکتفا کرد و 
نوشتن روی آن نیز ممنوع بوده و متخلفین علاوه بر تأدیه خسارت مالکین 
به پرداخت جریمه محکوم خواهد شد.مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امور 
خدمات شهری شهرداری قم در پایان تصریح کرد: شهروندان چنانچه نصب 
اینگونه تبلیغات را به درب، دیوار و یا لوله های گاز منازل خود رؤیت کردند 
می توانند شماره آن ها را از طریق سامانه 1۳7 اطلاع دهند تا پیگیری گردد.

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم :

گردشگری قم، صنعتی فرا سازمانی است
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم گفت: 
»خدمات و فعالیت ها در صنعت گردشگری مقوله ای فرا سازمانی است و 

همه دستگاه های استان باید برای ارتقاء گردشگری استان همکاری کنند.
به گزارش روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشگری استان قم حمید یزدانی مدیرکل این استان امروز یکشنبه مورخ 
21 مرداد ماه در نشست مدیران مجتمع های گردشگری بخش مرکزی 
استان قم گفت: گردشگری محور توسعه استان می باشد و دستگاه های 
اجرایی نمی توانند جزیزه ای عمل کنند و با باید هماهنگ عمل کنند. 
یزدانی به اهمیت آمار در صنعت گردشگری اشاره کرد و افرود: آمار دقیق 
گردشگران یکی از دغدغه های اصلی اداره کل میراث فرهنگی است چرا که 
بدون آمار صحیح و دقیق تمامی تلاشها برای جذب سرمایه گذاران داخلی 
و خارجی سرانجام روشنی ندارد.مدیرکل میراث فرهنگی استان قم ادامه 
داد: معتقد هستم برای توسعه صنعت گردشگری استان قم باید از ظرفیت 
بخش خصوصی استفاده شود و بر همین اساس از بخش خصوصی دعوت 
می کنیم که با توجه به پتانسیل های گردشگری قم در زمینه های مختلف 
سرمایه گذاری کنند.یزدانی با ابراز تاسف از مشکلات موجود در گردشگری 
استان قم گفت: توجه به انجمن های حرفه ای گردشگری می تواند ما را 
در توسعه و پیشبرد اهداف سازمانی کمک کند.او خاطر نشان کرد: هدف 
ما این است  برای رسیدن به توسعه پایدار در صنعت گردشگری با استفاده 

از اساتید مجرب به آموزش اعضاء انجمن های گردشگری اقدام نماییم.

سرپرست معاونت جوانان اداره کل ورزش و جوانان قم:

برنامه های توسعه ازدواج 
آسان و بهنگام در قم اجرا می شود

سرپرست معاونت جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان قم از اجرای 
برنامه های توسعه ازدواج آسان و بهنگام در قم خبر داد.

علی پارسانیا در نشست خبری به مناسبت هفته ازدواج که بعد از ظهر 
یکشنبه در سالن کنفرانس اداره کل ورزش و جوانان استان قم برگزار شد، 
اظهار داشت: با فرا رسیدن هفته ازدواج، جلسه هماهنگی ستاد ازدواج با 
حضور استاندار برگزار شد و مقرر شد دستگاه ها برای تسهیل ازدواج از طریق 
بسته های تشویقی به تسهیل فرآیند ازدواج و نیز ازدواج پایدار و ماندگار 
کارکنان خود اقدام کنند.پارسانیا بیان داشت: برپایی نمایشگاه ازدواج آسان 
و عشق پایدار از 2۳ تا 26 مرداد در خانه جوان توسط یکی از تشکل ها 
و با مشارکت سایر تشکل های حوزه ازدواج در دستور کار است و در این 
نمایشگاه دستگاه های مختلف داشته های خود را در زمینه ازدواج به نمایش 
می گذارند.وی عنوان کرد: جشنواره فرهنگی ورزشی زوج های جوان همگام 
با نمایشگاه ازدواج آسان و عشق برگزار می شود و شرکت کنندگان به عنوان 
یک زوج در یک سلسله رقابت ورزشی و مفرح شرکت می کنند و جوایزی 
برای برترین ها نیز در نظر گرفته شده است.سرپرست معاونت جوانان اداره 
کل ورزش و جوانان استان قم تصریح کرد: نمایشگاه عکس و ازدواج در خانه 
جوان، یکی دیگر از برنامه های فرهنگی هفته ازدواج است. همچنین 10 
مسجد برای برگزاری جشن های ازدواج با موضوع ازدواج آسان و پایدار در 
نظر گرفته شده است و علاوه بر این با مشارکت بهزیستی استان قم، مراکز 
مشاوره مشخصی که تحت نظر بهزیستی فعالیت می کنند مشاوره رایگان 

پیش از ازدواج به همشهریان ارائه می دهند.

اخبــار

عباس فرساد


